
DEVETMESEČNO P O S L O V A N J E 

Boj z inflacijo na trhiih nogah 
Na osnovi devetmesečnih podatkov o izvajanju Reso

lucije o družbenoekonomskem razvoju naše občine v letu 
1986 lahko ugotavljamo, da so se ključni cilji družbenega 
in gospodarskega razvoja v letu 1986 le deloma uresničili. 
Razmeroma ugodna je bila industrijska proizvodnja, go
spodarski odnosi s tujino ter investicijska dejavnost. 
Zmanjšale so se izgube v gospodarstvu. Precejšnje raz
korake pa beležimo na področju delitvenih razmerij, 
predvsem v počasnejši rasti dohodka in akumulacije, od 
sredstev za osebne dohodke in skupno porabo. Pomem
ben negativni vpliv v delitvena razmerja je vnašala visoka 
stopnja inflacije, ki je še zlasti poslabševala rezultate 
konvertibilnih izvoznikov. 

• 

Rast dohodka je že ob pol
letju presegla ocenjeno rast v 
resoluciji, na kar je največ 
vplivala visoka stopnja infla
cije, ki so jo pogojevale ra
stoče cene. Do konca leta naj 
bi se dohodek na osnovi do
sedanjih trendov (vsaj) pod
vojili v primerjavi z letom 
1985. 

Izredno visoka rast fizič
nega obsega proizvodnje, ki 
je bila dosežena v prvem tri
mesečju (indeks 116,2), se je 
sicer v naslednjih mesecih 
zniževala, vendar pa je zna
šala v devetih mesecih pri

merjalno z enakim obdobjem 
1985 še vedno 9 ,3%, kar je 
občutno nad regijskim pov
prečjem. 

S precejšnjo gotovostjo 
lahko ocenjujemo, da bo 
rast industrijske proizvodnje 
večja, kot je bila predvidena z 
resolucijo. 

Rast izvoza na konverti
bilno področje se je po 
izredno visokem rezultatu v 
prvem trimesečju (+ 36,6%) 
v naslednjih mesecih glede 
na enaka obdobja 1985 
zmanjševala tako da v sep
tembru znaša le še 3 ,3%. 

Taki rezultati so v veliki meri 
odraz lanskoletnih gibanj 
izvoza, ki so bila v začetku 
leta dokaj neugodna, proti 
koncu leta pa bistveno boljša. 

Planirana rast izvoza na 
konvertibilno področje bo ob 
takih trendih težko dosežena. 
Glede na dejstvo, da je 
manjši tudi uvoz od planira
nega, pa bo odstotek pokritja 
uvoza z izvozom verjetno 
presežen. 

Inflacijska gibanja so vpli
vala tudi na rast sredstev za 
osebne dohodke, skupno ter 
splošno porabo. Sredstva za 
skupno in splošno porabo so 
bila višja tudi zaradi spre
memb prispevnih stopenj in 
poračunavanj osebnih do
hodkov delavcev v družbenih 
dejavnostih za leto 1985 po 
zaključnih računih. 

Rast sredstev z a osebne 
dohodke ni bila usklajena z 
rastjo dohodka, zmanjšal se 
je tudi delež akumulacije. V e 

lika odstopanja na področju 
delitvenih razmerij so bila 
ugotovljena že v prvem tri
mesečju. Na osnovi sklepov 
občinske skupščine so OZD, 
v katerih so bila ugotovljena 
delitvena neskladnja, pripra
vile programe za odpravo le-
teh do konca septembra 
1986. Zahtevo po usklajenih 
delitvenih razmerjih je vse
boval tudi v juniju sprejet 
Zvezni interventni zakon o 
osebnih dohodkih. V vseh 
OZD so ugotavljali skladnost 
aktov s področja delitve 
osebnih dohodkov s spora
zumi dejavnosti. Preveč iz
plačane osebne dohodke pa 
so bile OZD dolžne poraču-
navati po šestinah že od julija 
dalje. Čeprav se je glavni 
razkorak v delitvenih razmer
jih ob devetih mesecih že ob
čutno zmanjšal, pa v celoti še 
ni odpravljen. 

(Povzeto iz poročila, ki ga 
je pripravil Komite za druž
benoekonomski razvoj in 
planiranje). 

45. ROJSTNI DAN J L A 

Bogat program v počastitev dneva JLA 
Program aktivnosti 
ob 45-letnici JLA 
v vojašnicah na Vrhniki: 

— Sprejem predstavnikov družbenopolitičnih organizacij in skup
nosti ter organizacij združenega dela. 

— V tednu od 15. do 19.12. bo na določen dan vojašnica Ivan C a n 
kar odprta za obiskovalce, ki si bodo organizirano — preko D P S , D P O , 
K S , šol in drugih organiziranih struktur — lahko ogledali opremo in 
oborožitev, kabinete za sodobni pouk, objekte vojaškega standarda 

— V decembru bodo različna športna tekmovanja, ki jih bo organi
ziral občinski štab TO. 

— Svečana proslava bo v Cankarjevem domu na Vrhniki 19.12. ob 
18. uri. 

— 2 2 . 1 2 . ob 10.00 uri bosta prireditvi v vojašnicah Ivan Cankar in 
Ignac Voljč-Fric. 

Šesto tekmovanje pripadnikov 
oboroženih sil 

Zveza telesnokulturnih organizacij organizira pod pokroviteljstvom Občin
skega komiteja za S L O in D S tekmovanje pripadnikov oboroženih sil v poča
stitev Dneva JLA. Tekmovali bodo v streljanju, šahu, kegljanju, namiznem te-
n i su in odbojki. 

Sodelovale bodo ekipe V P 5312, OŠTO Vrhnika, P M Logatec, P M Vrhnika, 
OŠTO Logatec in V P 1267, v streljanju pa se jim bosta priključili še ekipi občin
skih konferenc Z R V S z Vrhnike in iz Logatca. 

Pred kratkim so delavci cestnega podjetja asfaltirali Robovo cesto 
na Vrhniki, na odseku proti Borovnici urejajo obcestne ograje in 
»Podgoro« širijo cesto. Če bodo ugodne vremenske razmere bodo 
asfaltirali še odsek »Dolgi most« — Fenolit v Borovnici. 

45. rojstni dan JLA bomo dostojno proslavili v celi Jugoslaviji. 
V federaciji, v republikah in pokrajinah, v vojašnicah, posamez
nih enotah, na karavlah, v šolah in krajevnih skupnostih, v druž
benopolitičnih organizacijah in skupnostih bodo prireditve, po
svečena dnevu, koje bila po ukazu vrhovnega poveljnika NOV in 
POJ tovariša Tita pred 45 leti ustanovljena prva operativna enota 
NOV. 

Letošnje proslavljanje Dneva JLA zaključuje pomembno leto, v ka
terem so bile delegatske volitve, volitve v ZKJ, srečanja jugoslovan
skih komunistov. Za pripadnike JLA je bila še zlasti pomembna 8. 
konferenca organizacije ZK v JLA in 13. kongres ZKJ. Na teh sreča
njih so komunisti analizirali funkcioniranje političnega sistema, začeli 
pa so tudi akcijo za spremembo Ustave SFRJ in Zakona o združenem 
delu, s čimer želijo ustvariti boljše pogoje za hitrejši razvoj gospodar
stva in za napredek socialističnih samoupravnih odnosov v naši 
družbi. 

Letos praznujemo tudi 40-letnico proge Brčko-Banovići, ki pomeni 
prvo množično prostovoljno delovno akcijo mladine Jugoslavije pri 
povojni obnovi in izgradnji. Pri graditvi proge Brčko-Banovići so veliko 
prispevali tudi pripadniki JLA, še zlasti ekipe strokovnjakov. 

Proslavljanju ob jubileju JLA se bo pridružila tudi mladina v organi
zacijah ZSM s kvizom na temo Tito — Partija — Revolucija, s kultur-
no-zabavnimi prireditvami, športnimi tekmovanji, s srečanji, z obiski 
delovnih organizacij, šol in z obiski zgodovinskih spomenikov bodo 
proslavili dan, ko je bila ustanovljena prva vojna enota narodov in na
rodnosti naše samoupravne in neuvrščene domovine. 

M. ARSIĆ 

Ob dnevu republike 
— 29. novembru 
iskreno čestitamo 
delovnim ljudem 
in občanom naše 
družbenopolitične 
skupnosti 
SKUPŠČINA, 
IZVRŠNI S V E T , 
DRUŽBENOPOLITIČNE 
ORGANIZACIJE 
IN S A M O U P R A V N E 
INTERESNE SKUPNOSTI 
OBČINE VRHNIKA. 

OBISKI KRAJEVNIH S K U P N O S T I 

Delegacije povsod 
še niso zaživele 

Med že utečene metode dela Občinske konference so
cialistične zveze sodijo tudi vsakoletni obiski občinskega 
političnega aktiva po posameznih krajevnih skupnostih. 

V drugi polovici oktobra in v začetku decembra so delovne 
skupine, ki so jih sestavljali predstavniki občinske skupščine, 
Izvršnega sveta in družbenopolitičnih organizacij obiskale vse 
naše krajevne skupnosti in se s predstavniki krajevne samou
prave in družbenopolitičnih organizacij pogovarjala o aktualnih 
vprašanjih in perečih problemih v njihovih okoljih. 

Na zadnji seji občinske konference SZDL, ki je bila 20. no
vembra, je po razpravi obveljala ocena, da so bili ti razgovori 
uspešni in tudi koristni, saj bodo osnova za nadaljnjo aktivnost 
Socialistične zveze, občinske skupščine in Izvršnega sveta. 

V obširni informaciji oziroma v poročilu z razgovorov, ki gaje 
obravnavalo predsedstvo Občinske konference SZDL, so 
konkretizirana vsa aktualna vprašanja, ki so bila izpostavljena. 

Iz tega poročila lahko povzamemo glavne oziroma najbi
stvenejše ugotovitve. Povsod, v vseh krajevnih skupnostih 
ugotavljajo, da so preorganizirani. To je še posebej pereče v 
malih krajevnih skupnostih, kjer je preveč raznoraznih orga
nov, zato bo nujno ugotoviti, katere imajo neke skupne naloge, 
saj bi letakobili bolj učinkoviti. V večjih krajevnih skupnostih pa 
ugotavljajo, da vloga skupščine krajevne skupnosti ni ustrez
na, saj se v bistvu »vse vrti« okoli svetov KS. Ugotavljajo, da 
delegacije povsod še niso ustrezno zaživele, zato bodo morali 
ravno delovanju delegacij posvetiti še posebno skrb. Ko so 
obravnavali aktualnosti v delovanju družbenopolitičnih organi
zacij, so povsod ugotavljali, da so najslabše organizirane mla
dinske organizacije (zakaj!), zato bo vključevanje mladih v 
delo krajevne samouprave ena ključnih nadaljnjih nalog. 

Na predsedstvu so tudi ugotovili, da bi v prihodnje kazalo 
uvesti pogostejše stike svetov krajevnih skupnosti s predstav
niki Izvršnega sveta, da bi skupaj reševali tekoče probleme. Za 
naprej pa so se dogovorili, da bodo morali temeljiteje obravna
vati tudi vprašanja obrambnih priprav v posameznih krajevnih 
skupnostih. 

OB DNEVU AVTOMONTAŽE 

Delovna organizacija Avtomontaža je 50-letnico obstoja 
obeležila z otvoritvijo nove proizvodne hale v TOZD TGN 
(tovarna grelnih naprav) v Ljubljani. 

Ob tej priliki so bile podeljene plakete in priznanja Av-
tomontaže. Dobitniki priznanj, predstavniki DPS, DPO in 
JLA občine Vrhnika so si 14. novembra 1986 ogledali tudi 
proizvodnjo Kovinarske Vrhnika v Sinji gorici. 



2 NAŠ ČASOPIS 

Z inovativno dejavnostjo do napredka 
»V začetku letošnje jeseni smo na občinskem sindikalnem 

svetu pričeli razmišljati kako bi še bolj mobilizirali, vzpodbudili in 
zainteresirali vse delavce za pospreševanje inovacijske dejavno
sti. Vzpodbudil pa nas je Družbeni dogovor o inovacijah, ki naj bi 
veljal za našo republiko. Konstruirali smo odbor za inovativno de
javnost pri našem svetu, ki ga vodi Dušan Dobrovoljc, sicer zapo
slen v Liku. Pripravili so program dela in med drugim smo se tudi 
dogovorili, da bi vse delavce, ki so se kot inovatorji že izkazali 
predstavili tudi širši javnosti, zato bi bilo prav, da setudi Naš časo
pis pridruži našim prizadevanjem.« Tako je pred dobrim mesecem 
stekel pogovor s sekretarko občinskega sindikalnega sveta Elico 
Brelih. 

»Zorabi!!- smo za pobudo in 
se odpravili po delovnih orga
nizacijah. Še preje pa je stekel 
pogovor tudi z Dušanom Do
brovoljcem, predsednikom 
inovativnega odbora pri občin
skem sindikalnem svetu, ki pa 
je hkrati tudi predsednik Komi
sije za inovativno dejavnost v 
Liku. »Želimo, da se razvojno-
raziskovalno delo čim bolj uve
ljavi v vseh delovnih organiza
cijah. Z raznimi akcijami vzpod
bujamo aktivnosti, ki vodijo h 
kakršnikoli novosti. Da bi imel 
naš odbor tudi pregled, ki ga 
doslej ni bilo, kdo in v katerih 
delovnih organizacijah se uk-

ing. Tone Mali: »Energijo 
moramo trošiti čim racional
neje.« 

varja z inovacijami smo za
prosili vse delovne organizaci
je, da nam periodično poročajo 
o vseh inovatorjih s kratkim 
opisom inovacije, pa naj gre 
recimo samo za določeno 
izboljšavo, za skrajšani posto
pek ali za predlog za varnejši 
način obdelave.« Dušan Do
brovoljc meni, da bo potrebno 
organizirati tudi izobraževanje 
tistih ljudi, ki naj bi v delovnih 
organizacijah bdeli nad inova
tivno dejavnostjo. Prizadevajo 
si tudi, da bi v vseh delovnih or
ganizacijah inovativno dejav
nost opredelili tudi v samou
pravnih aktih in še bolj na
tančno opredelili pravilnike o 
nagrajevanju inovatorjev. 

Kako pa je pri njih v Liku, kjer 
vodi komisijo. »Zgleda, da Iju-

dis orsjs niso bili toliko zainte
resirani za to dejavnost. Pa s 
tem ni rečeno, da marsičesa 
niso imeli v glavi. V zadnjih 
nekaj letih pa je led prebit. In 
vedno več ljudi prijavi razne 
novosti, ki jih potem vključu
jemo proizvodni proces. Lani 
smo obravnavali tri ali štiri pri
jave, v letošnjih prvih desetih 
mesecih pa že dvanajst. Na
predek je viden, menim pa, da 
bi se v vsaki večji tovarni nekdo 
profesionalno ukvarjal s spod
bujanjem inovativne dejavno
sti. Zdaj je v obravnavi nov pra
vilnik, ki naj bi še vzpodbudil to 
dejavnost, saj gre tudi za 
ustreznejše nagrajevanje ino
vatorjev. Reči moram, da imajo 
naši poslovodni organi »dober 
posluh« za naše delo. V Liku 
ocenjujemo, da smo letos z 
inovacijami, ki so jih »pogrun-
tali« naši delavci prihranili ali 
zaslužili, kakor koli že obrne
mo, več kot eno staro milijardo 
dinarjev.« 

V Industriji usnja smo po 
naključju zašli k inženirju Petru 
Kobalu in ga »pobarali«, kako 
je kaj pri njih z inovatorstvom. 
Takoj je sledil odgovor: »Vrsto 
ljudi imamo, ki razmišljajo 
dobro, vzpodbujamo vsakršno 
novost, ki vodi k racionalizaciji, 
k boljšemu in učinkovitejšemu 
delovnemu procesu. Mislim pa, 

Sekretarka občinskega sindikalnega sveta Elica Brelih in 
predsednik odbora za inovacije Dušan Dobrovoljc: »Želi
mo, da se razvojno raziskovalno delo čim bolj uveljavi v 
vseh delovnih organizacijah.« 

Slavko Krompič: »Zadnji 
čas, da seje začelo premikati 
tudi na področju inovativne 
dejavnosti.« 

da je zdaj pri nas »najvrednej
ša« inovacija, če ji tako lahko 
rečemo, projekt očim racional
nejšem trošenju energije. S 
tem »projektom« se ukvarja 
Tone Mali in ocenjujemo, da 
bomo z realizacijo njegovega 
projekta prihranili precej mili
jard starih dinarjev.« 

In že je stekel pogovor z in
ženirjem Tonetom Malijem. 
»Sem pravi Gorenjec. Zelo rad 
dam, vendar zelo racionalno 
trošim,« je predstavil. »To je 
moje vodilo tudi na delovnem 
mestu, kjer se ukvarjam z 
energetiko. Kako, da sem se 
začel ukvarjati s tem področ
jem? Kot kemik sem 1954 leta 
v Konusu hotel delati »leder« in 
ravno takrat ni bilo tople vode, 
brez nje pa ne moreš napraviti 
dobrega »ledra«. Pa sem zašel 
na področje energetike. Že 
tako pa sem imel v sebi »žilico« 
vedno za nečem novim. Ko 
sem 1969 prišel v vrhniško us-
njarnosem na osnovi izkušenj, 
ki sem si jih pridobil v prejšni 
tovarni napravil študijo ter
moenergetskega stanja in nato 
na osnovi rezultatov študije 
projektiral razvodno omrežje 
za paro, kondenzat in za tehno
loško vodoza vse oddelke. Od
ločil sem se za Spili ngov parni 
motor z generatorjem, ki je bil 
pri nas v Usnjarni eden prvih v 
Jugoslaviji. Pokazalo seje, da 
je taka rešitev dobra in zelo ra
cionalna. Nato smo 1972 leta 
»pognali« še drugi agregat in 
tako smo »doma« proizvedli 
kar 96 odstotkov potrebne 
električne energije. Z neneh
nim povečevanje proizvodnje 
pa se veča tudi potrošnja ener
gije. Moramo iti naprej, zato 
smo se lotili še celovitejšega 
reševanja racionalnega troše
nja energije. Oba staraagregata 
bomo odbržali, manjkajočo 
električno energijo pa bomo 
proizvedli z agregatoma na 
mazut, ki sicer proizvedeta tri
krat manj toplotne energije več 

pa električne. Za ilustracijo: 
1985 leta smo s parnima agre
gatoma proizvedli 4 milijone 
750 tisoč kilovatnih ur elek
trične energije od DES-a pa 

projektom smo zainteresirali 
svetovno banko in računamo, 
da ga bomo realizirali tudi z nji
hovim kreditom.« 

Postregel nam je tudi s po
datkom: če bi vse usnjarne in 
krznarne v Jugoslaviji prešle 
na lastno proizvodnjo elek
trične energije bi ob proizvodnji 
32 milijonov kvadratnih metrov 
usnja in krzna v letu dni ta 
branža »poklonila« družbi 64 
milijonov kilovatnih ur elek
trične energije. Za to proizvod
njo je v termoelektrarni Šoštanj 
potrebnih 83 tisoč ton velenj
skega lignita. Ni potrebno ko
mentirati! 

Žilica po večnem novem ga 
žene za celo življenje in če
prav bi kot borec I. tankovske 
brigade lahko šel že v pokoj ne 
more odnehati. Njegova velika 
želja, da tudi ta projekt pripelje 
do »konca« je močnejša. 

V Kovinarski smo sedli za 
mizo s Francem Petavsom, 
Štefanom Vrhovcem, orodjar-

nolog lotil izdelave šablone za 
vodenje fotocelice pri rezanju 
okroglin. S tem načinom je 
samo prihranek pri odpadku.j 
precejšen. Meni, da bo inova- ( 

tivna dejavnost pri njih še bolj-,, 
zaživela saj novi pravilnik daje' 
možnosti za ustrezno stimuli-| 
ranje vsake koristne novostL 
»Vse kar je drugače od kla-;' 
sične proizvodnje je noviteta iti 
želimo čim več takih predlo-1 

gov,« povdarja. i 
»Kovinarska je mlad kolektiv i 

in vsem moramo omogočiti, daj 
svoje zamisli, novitete spravijo | 
v življenje. Zavedamo se, da je. 
od tega odvisen naš nadaljnji| 
razvoj,« dodaja Marko Kovač. | 

V Iskri Antene smo se pogo
varjali s Slavkom Krompičem, 
ki je doslej predlagal že vrsto 
manjših tehničnih izboljšav, 
predlagal izboljšave na mon
tažnem traku in z enim samim 
majhnim posegom se je precej 
povečala dnevna proizvodnja 
logaritemskih anten. 

»Ekipa« iz Kovinarske: »Zavedamo se, da je od novosti odvisen naš nadaljnji razvoj.« 

smo jo morali »kupiti« še 3 mili
jone 740 tisoč. In to električno 
energijo, ki jo moramo danes 
kupiti bomo proizvedli sami 
»doma« z novima agregatoma. 
To pa je le eden od elementov 
nadaljnjega racionalnega tro
šenja energije. V projektu pa 
smo si zastavili celovito racio
nalizacijo. Na kratko: toploto 
bomo pridobivali iz odplak, ki 
so tople do 22 do 29 stopinj 
Celzija — vodo iz Ljubljanice 
bomo ogrevali z toplo odplačno 
vodo, še bolj bomo izkoristili 
Furlanove toplice, bolje bomo 
izkoristili toploto toplega zraka 
iz sušilnic. Že zdaj prihranimo 
velike količine mazuta, s tem 
novim projektom pa bo prihra
nek izreden. Mimogrede, s tem 

jema inovatorjema, z Janezom 
Selanom sicer vodjem teh
nične službe in tudi inovator
jem, ter z Markom Kovačem 
predsednikom inovacijske ko
misije. 

»Gledala sva kako stružijo 
utore na pušah za konične le-
žaje pa sva razmišljala kako bi 
lahko postopek izboljšali. 
Predlagala sva in naša teh
nična služba je bila takoj zato, 
da poskusimo. Napravila sva 
orodje in šlo je.« Tako zdaj na 
nov način, veliko racionalnejši, 
izdelujejo utore na puškah za 
konične ležaje, prihranek pa je 
velik. Ravno dan prej sta pre
jela tudi nagrado za to inovaci
jo. 

Janez Selan pa se je kot teh-

»Kot analitik sem vrsto let 
opazoval proizvodnjo in ra
zmišljal, kaj bi se dalo spreme
niti na bolje. Nato sem zahte
val, da so me premestili v proi
zvodnjo in tu sem vsak dan v-
stiku s konkretnimi stvarmi. In 
če razmišljaš se ti porajajo 
nove možnosti kako bi še hi
treje in racionalneje kaj naredi
li. Dolgo časa nisem dobil no
bene nagrade, včeraj pa sem 
nekaj dobil. Mislim, da je 
skrajni čas, da se je začelo 
premikati tudi na tem področ
ju.« Iz predala je potegnil še 
zvezek, kjer ima že »pripravlje
nih« nekaj novih izboljšav. 

Kako naj zaključimo? 
Vsi, le tako naprej! 

Inovatorji iz naših delovnih organizacij 
Industrija usnja Vrhnika 

1. Brane MLINAR — opravlja delovne naloge avtomehanika; predlagal 
je izboljšavo postopka podmazovanja vozil 

2. Andrej V E L K A V R H — opravlja delovne naloge obratnega vzdrževal
ca; predlagal je izboljšavo transportnega traku v brizgalnem aparatu z a 
mehkejše izdelke in izboljšavo načina čiščenja transportnih vrvic na briz
galnem aparatu 

3. Pavle N A G O D E — opravlja delovne naloge fotokopiranje in razmno
ževanje pismenih gradiv; predlagal je racionalizacijo nabave papirja za fo
tokopiranje in razmnoževanje 

4. Jakob TRČEK — opravlja delovne naloge izmenovodje; predlagal je 
izboljšavo postopka čiščenja termoplak plošč 

5. Karel R O U S — opravlja delovne naloge vodje proizvodnje v usnjarni; 
predlagal ne več izboljšav, in sicer: 

— uvedbo sortiranja kož neposredno na ožemalnem stroju 
— uvedbo obrezovanja kož v »wetblue« stanju namesto v »crust« sta

nju 
— uvedbo racionalne tehnologije izdelave usnja »VAKNA« 
6. Skupina sodelavcev: Peter Kobal —vodja investicijske službe, Milan 

Pavlin — projektiranje in nadzor elektroinstalacij, Pavle Velušček elek-
trovzdrževalec — specialist; izdelali so projekt avtomatike z a prototipno 
napravo za mokro procesiranje kož (naprava je bila izdelana v sodelova
nju D O Primat Maribor in IUV) 

7. Franc S U H A D O L N I K — opravlja delovne naloge tehnologa; predla
gal je tehnologijo izdelave napalan in setanil usnja 

8. Dušan MIKLOŽIČ — opravlja delovne naloge obešanje in snemanje v 
kanalski sušilnici; predlagal je izboljšavo postopka polivanja kož z namesti
tvijo tušev v samo vstopno komoro kanalske sušilnice 

9. Miran KRŽMANC — opravlja delovne naloge oddelkovodje v dode

lavi velur izdelkov; predlagal je izboljšavo postopka raztegovanja »plise« 
usnja 

10. Janez MALAVAŠIČ, ki opravlja delovne naloge obratnega vzdrže
valca, in Branko MALNERŠIČ — strojni tehnik; predlagala sta izvedbo dr
žala z a sušenje usnja na termoplak ploščah 

11. Janez MALAVAŠIČ; predlagal je predelavo doziranja destilirane 
vode v avtomatiko z a uravnavanje procesa sušenja v »pasting« sušilnici, 

predlagal je tudi namestitev merilne sonde na iztočni ventil pri koretanu 

LIKO Vrhnika 
1. Ivan Drašler: Nov predlog z a označevanje ročnih opiral za stol tip 

23-A. Sedaj se na opiralno vez istočasno na eni strani zavrta (levo ali 
desno) siburno luknjo. Prej smo označevali s kredo in so nastajale težave 
pri kompletiranju. 

2. Ivan Svete: Koristen predlog glede rezkanja zadnjih nog pri stolu RIO. 
3. Franc Leveč: Tehnična izboljšava na filtrski napravi pr iSOP-f i l t ra. Z a 

radi prevelike količine žagovine je prišlo do preobremenitve dozatorja in so 
se zamašile odvodne cevi. Z montažo lopute, ki preprečuje dovod preve
like količine žagovine, so se odpravili zastoji. 

4. Štefan Dobrovoljc: Izdelava vertikalnega brusilnega stroja, ki omogoča 
razna robna brušenja lesnih elementov. 

5. Peter Mesec: Naslonjala tip 136 so se po kitanju brusila na dvojnem 
pasu po robu. Z brušenjem na Sandigmasterju se je število komadov 
znatno povečalo, izdelovalni čas se je zmanjšal. 

6. Peter Mesec: S spremembo brušenja naslonjal tip 263, 519,408 in 81 
na drugem stroju se je število komadov znatno povečalo, izdelovalni čas 
pa se je zmanjšal. 

7. Peter Mesec : S spremembo brušenja sulic tip 408 na drugem stroju 
se j e število komadov znatno povečalo in prihranek je pri brusnem platnu. 

8. Peter Mesec: Z izdelavo šablon se je kvaliteta brušenja sulic tip 609 in 
78 znatno povečala, tako da sulice ni več potrebno popravljati, prihranek 
pa je tudi pri brusnem platnu. 

9. Franc Stare: S spremembo brušenja naslonjal tip 136 na S B S znotraj 
— zunaj, se je število komadov znatno povečalo, procent končnih odpad
kov se je zmanjšal za 1 0 % , prihranek je tudi pri brusnem traku. 

10. Franc Stare: Zoženje brusnega platna pri krtačnih strojih (prihranek 
pri brusnem platnu c a 10%). 

11. Franc Stare: Brušenje sulic tip 67, 508 na mizni pas s šablono. Prej 
brušenje s krtačami. Prihranek približno 20 kom. krtač mesečno. 

12. Franc Stare: Brušenje P V N (stebričkov) s konca s šablono. Prej bru 
šenje s krtačami. Prihranek približno 20 kom. krtač mesečno. 

Avtomontaža TOZD Kovinarska 
1. Franc Petavs in Štefan Vrh<->wec: predlagala sta tehnično izboljšavo 

za štancanje in čiščenje pušk H4 do H22. 
2. Franc Fortuna: predlagal je globinsko barvanje zaboja z a cevi 
3. Janez Selan in Ignac Pajsar: predlagala sta rezanje matic na optič

nem rezalniku. 
4- Janez Selan: predlagal je izboljšanje pogojev dela pri razrezu matic. 

Iskra Antene 
1. Janez Menard, Slavko Krompič za skrajšanje postopka izdelave proi-

zvodnjega programa. 
2. Rudi Velkavrh, Sandi Dobrovoljc, Ladi Horvat, Darko Troha pa so s 

konstrukcijskimi rešitvami pripomogli k pocenitvi izdelkov. 
S temi izboljšavami je bil dosežen prihranek 2,760.000 din. 



Drugi komasacijski postopek 
v Podlipski dolini je v teku 

9 ( 

11 U|; IfeooJol e jnabo 
! Obči nska skupšči na je 25.9.1986 na predlog KZS obči ne Vrh-
1 lika sprejela odločbo o uvedbi komasacijskega postopka na 
območju hidromelioracije Podlipska dolina, Področje I in IV po 
j Projektu. Odločba je objavljena tudi v Uradnem listu SRS št 38 z 
; dne 10.10.1986. V času od 3.11.1986 do 18.11.1986 je bila v KS 
Ligojna, Stara Vrhnika in Podtipa razgrnjena karta idejne za
snove ureditve komasacijskega območja Podlipska dolina. S 

i komasacijskimi udeleženci so bili v času javne razprave v vseh 
treh krajevnih skupnostih sklicani sestanki, kjer je bil s strani 
izvajalca komasacije, to je Geodetskega zavoda SRS iz Ljublja-

' le, obrazložen postopek komasacije in terminski plan postopka. 
1 Na navedenih sestankih je bilo ugotovljeno, da bo predlog nove 
J razdelitve zemljišč znan v februarju in marcu 1987, približno 
| aprila 1987 pa bo izdana odločba o novi razdelitvi zemljišč, tako 
da bo še pravočasno zagotovljena obdelava melioriranih zem-
Ijišč v prihodnjem letu. 

. KAJ JE KOMASACIJA 
> Komasacija je upravno-eko-
. nomski ukrep, s katerim se zem-
• Uiščav lastnini oz. uporabi zložijo 
j v zemljiški komasacijski sklad in 
i Ponovno razdelijo med iste last-
i nike oz. Uporabnike tako, da je 
čim boij zadovuijsnc naiTiSPU i H 
ciljem, zaradi katerih je bila ko
masacija uvedena. 

Komasacijo je možno izvesti 
na kmetijskih in gozdnih območ
jih. Lastniki v komasacijski sklad 
vloženih zemljišč imajo na novo-
dodeljenih zemljiščih lastninsko 
pravico. Na novododeljena zem
ljišča se praviloma prenesejo 
tudi hipoteke in druga stvarna 
bremena, ki so obstajala na vlo
ženih zemljiščih. Izjema pa so 
predvsem služnosti, ki se ne ob
novijo, če je odpadel vzrok, za
radi katerih so nastale. Ustano
vijo pa se nove, če je to potebno 
glede na novo razdelitev zem
ljišč iz komasacijskega sklada. 

NAMEN 
Namen komasacije kmetijskih 

zemljišč je združitev razdroblje
nih zemljišč v privatni in družbeni 
lastnini tako, da glede na načrto
vano kmetijsko proizvodnjo, 
usmeritev kmetij in druge zahteve 
gospodarne kmetijske obdelave 
čim bolj ustrezno določimo zem
ljišča po legi in površini. 

CILJ 
Cilji komasacije imajo enako 

kot druge kmetijske zemljiške 
ureditve (agrarne operacije) za 
cilj usposobitev zemljišč za večjo 
in gospodarnejšo kmetijsko 
proizvodnjo. 

EKONOMSKI IN DRUGI 
UČINKI KOMASACIJ 

Na območjih že izvedenih ko
masacij so poiskane tudi neka
tere informacije o konkretnih 
učinki. Ti učinki so seveda ra
zlični in odvisni od stopnje oz. 
pravilnosti združitve zemljišč v 
komasacijskem postopku ter od 
sposobnosti in volje kmetoval
cev in drugih dejavnikov na ko
masacijskem območju in občini 
za dosego ciljev in ekonom
skega obnašanja pb komasaciji. 

Navajamo nekatere konkretne 
teoretične in praktične učinke. 

1. Dejanska obdelovalna po
vršina se poveča. Povečanje je 
odvisno od stopnje združitve 
zemljišč. Ob zmanjšanju števila 
parcel se zmanjša število mej, s 
tem površina obmejkov in ob 
mejah zapleveljenih in neproi
zvodnih zemljišč. Ob povprečni 
združitvi 3 parcel površine 25 
arov v eno parcelo 75 arov se 
tako poveča efektivna obdelo
valna površina v odvisnosti od 
dolžine parcel za 2 do 6 arov, to 

Priznanja krvodajalcem 
Za 5x darovano kri 
Janez Albreht, Jože Berus, Ana Bizjak, Andrej Bizjak, Miro Bizjak, Vojko Blago-
jsvič, Janko Božič, Roman Cafuta, Mihela Cankar, Antonija Corn, Momir Čosič, 
Vito Dečman, Marija Dormiš, Franc Ferjančič, Nada Frankovič, Štefan Furdi, 
Anton Gostiša, Miro Gruden, Ines Horvat, Drago Hribar, Ana Jaklič, Franc Ja-
zbar, Velimir Jelič, Vinko Jereb, Vladimir Jug, Stane Jurca, Bojan Klavžar, Rok 
Kogovšek, Zdenka Kogovšek, Franc, Korenč, Ana Košir, Rado Kovačič, Ivanka 
Križaj, Jadranka Kruznič, Janez Lenaršič, Joža Laventič, Anton Lušina, Brane 
Lušina, Leopold Lužar, Branko Malneršič, Marjan Marine, Miha Mele, Milan 
Merlak, Boris Mesec, Valerija Mesec, Dušan Metlak, Emilijan Mivšek, Mihael 
Mivšek, Mirko Mladenovič, Igor Mole, Andrej Novak, Janez Novak, Janko Novak, 
Brane Ogrin, Alojz Osredkar, Dragovan Pantelič, Zoran Pečar, Janez Pekljaj, 
Marija Pelko, Slavko Peršin, Marta Petavs, Franc Petrič, Marjan Petrič, Slavka 
Petrovčič, Štefan Petrovčič. Drago Pilih, Dunja Piršič-Koren, Stanislav Pišek, 
Herman Pivk, Tatjana Plahutnik, Franc Podlipec, Albina Poglajen, Darko Potre
buješ, Jože Pristavec, Ivanka Prosen, Ljubo Pungerčar, Zdenka Radulovič, 
Anton Ravnikar, Ivanka Ravnikar, Martina Ravnikar, Slavko Rupar, Draga Sa-
motorčan, Marta Samotorčan, Mira Simon, Jože Sivec, Matjaž Skvarča, Vika 
Slabe, Peter Stražišar, Božidar Subotič, Francka Šalamun, Drago Švigelj, Pavel 
Švigelj, Štefka Švigelj, Mateja Tagalj, Ivan Tomažin, Franc Tominc, Miha Te
mine, Marta Tratar, Karel Trček, Marija Trček, Martina Trček, Franc Urh, Štefka 
Vadnal, Pavla Valentič, Pavle Velušček, Marija Vidmar, Dušan Vihtelič, Dušan 
Weixler, Vera Zakrajšek, Slavko Zalar, Jože Žakelj, Andrej Žerjav, Tone Žnidar-
šič, Stane Žvokelj 

Za 10 x darovano kri 
Jernej Alberht, Dragica Anastasov, Vidak Babic, Herman Bole, Alojz Brenčič, 
Slavko Celarc, Vera Celarc, Tončka Čuden, Stane Debevec, Bojan Drmota, 
Jožo Durdevič, Jaka Futar, Vlasta Ficko, Ana Gantar, Marjan Gornjak, BožoGri-
gič, Metka Grom, Zoran Grzinčič, Milivoj Kalan, Marija Kalič, Marjan Kršmanc, 
Cvetka Koderman, Marta Knek, Alojz Kos, Julijana Kosič, Valnetin Košir, Boris 
Krašovec, Janez Kucler, Bojan Kukec, Anton Lenaršič, Franc Maček, Milan La-
vrinec, Breda Malovrh, Slavko Mičič, Anica Miklošič, Francka Molek, Peter Nad-
lišek, Marjan Nicoletti, Vilko Oblak, Milena Ogrin, Janez Otrin, Francka Pajsar, 
Ivanka Petelin, Jernej Petkovšek, Tinca Pire, Silva Pivk, Matevž Pleško, Jožica 
Popit, Stane Resnik, Štefan Režonja, Jože Smodiš, Janez Strnen, Gorazd Su-
najko, Milan Sčepanovič, Bojan Trček, Anton Vihar, Andrje Vidovič, Bojan Vido-
vič, Janez Voljč, Dušan Volk, Bojan Zalar, Silva Žemljic, Marjan Zobec, Marjan 
Zorman, Rudolf Zrinski, Tomaž Žilavec 

Za 15x darovano kri 
Konrad Benkič, Jaka Bogataj, Rado Boli, Pavle Cankar, Bojan Fekonja, Ivanka 
Gabrovšek, AlojzGutnik, JanezGuzelj, Jaka Jeraj, Jože Jeranče, Slavko Krom-
pič, Marjan Kuzmič, Janez Langervalter, Branko Malnaršič, Marjan Markelj, Vera 
Nagode, Janez Oblak, Mihael Oblak, Anton Ogrin, Franc Rajnter, Janez Peršin, 
Jože Petelin, Franc Petkovšek, Angela Petrovič, Francka Rom, Andrej Seliger, 
Francka Skubic, Bojan Slabe, Ivanka Slabe, Vinko Sluga, Francka Šajn, Anton 
Šterman, Marjan Švigelj, Jože Telban, Andrej Tomažin, Franc Turšič, Janez Ža
kelj, Anton, Žibert, Anica Žilavec 

Za 20x darovano kri 
JanezDrašler, Ciril Gerdina, Ana Habe, ZoranHabe, Marija Habič, IvanGlazer, 
Ronko Gostiša, Dominik Jereb, Anton Kržič, Vladimir Leskovec, Jože Mesec, 
Josip Nad, Jože Novak, Janez Pajsar, Jernej Per, Jože Sluga, Janez Smrtnik, 
Marta Šalamun, Ignacij Vehar, Rudi Velkavrh, Martin Vrabec 

P?-: 'i \> itn sjnssei rae ' : 

Za 25x darovano kri: Anton Bastarda, Stanko Brož, Lado Erbežnik, Stane 
Kovač, Ivana Lešnjak, Janez Obid, Pavel Ogrin, Janez Obid, Pavel Ogrin, Janez 
Pečar, Ana šemrov, Slavko Žilavec 

Za 30x darovano kri: Franc Buh, Vlado Kocjančič 

Za 35- krat darovano kri: Janez Petrič, Peter Radak, Srečko Šalamun, Stani
slav Gostiša 

Za 40-krat darovano kri: Slavko Šalamun 

Za 45-krat darovano kri: Simon Cuznar, Jože Jesenovec 

Za 50-krat darovano kri: Mirko Mlakar 58-krat, Tomislav Pejič 65-krat, Jože 
. Kmetec 65-krat, Anton Sokač 69-krat, Marjan Pečan 70-krat. 

je za 4 do 8 %. Ta efekt pa se 
lahkozmanjša, če lastnik na novi 
parceli prideluje več vrst kmetij
skih pridelkov. 

2. Dejansko obdelana povr
šina se poveča tudi zaradi same 
ekonomičnosti obdelave zlože
nih oz. združenih zemljišč. Za
radi majhnih površin parcel ali 
delov parcel se kmetu obdelava 
»ne splača«. Ŝ  traktorjem je 
moral priti na tak kos zemlje, po
rabil je čas za pot in za nepo
trebno obračanje. Še slabše je v 
primerih, ko so z melioracijskimi 
jarki parcele prerezane ali celo 
nedostopne z javne poti. Tudi 
oblika parcel je pomembna. Zve-
rižene meje, klinaste oblike in 
parcele drugih neugodnih oblik 
povzročijo, da del parcel sploh ni 
obdelan. V komasaciji se taki 
vzroki za neobdelavo v dobri 
meri odpravijo. S tem pa se de
jansko obdelana površina po
veča lahko cs!o dc 30 % in vsč. 

3. Prihranki v času obdelave, 
času za pot do zemljišča in 
amortizaciji ter pogonskem go
rivu so pomemben ekonomski 
razlog za komasacijo. Po študiji, 
ki jo je napravil Geodetski zavod 
SRS (tudi s konkretnimi poi
zvedbami), je prihranek na gori
vu, v času za pot in v času za ob
delavo do 30%. 

Dejanski prihranek goriva je 
seveda različen in odvisen od 
stopnje združitve zemljišč. Po iz
javi enega od komasacijskih 
udeležencev v Lipi (Prekmurje) 
je pri njem prihranek 30%, v C i -
kički vasi (tudi Prekmurje), kjer je 
bila razdrobljenost pred koma
sacijo še večja, pa celo 50%. 
Podoben je prihranek v času ob
delave. 

Obtem velja navesti raziskavo 
sodobnih metod programiranja 
in njihovo uporabnost v kmetij
stvu, ki jo je izvedel Kmetijski 
inštitut v Ljubljani in ki potrjuje tr
ditev o prihranku časa pri obde
lavi na večjih površinah. 

Če je na parcelah s površino 

1 ha porabljeno delo za obdelavo 
označeno z indeksom 100, so 
indeksi pri manjših oziroma več
jih površinah naslednji: 

— indeks 
0,1 ha 
0,5ha 
2 ha 
5 ha 

10 ha 

površina 

484 
140 
73 
59 
54 

Ta model je določen za druž
bena kmetijska zemljišča, ven
dar ob podobnem načinu obde
lovanja velja tudi za zemljišča v 
lastnini. 

4. Najpomembnejši je proi
zvodni učinek. Ta je največji na 
območjih izvedenih komasacij 
(zahvaljujoč tudi izvedenim 
agromelioracijam) tam, kjer goji 
kmet le eno kulturo, zlasti pa 
tam, kjer se kmetje skupno odlo
čijo za gojenje iste kulture (npr. v 
občini G. Radgona). Celo na 
OumCJCju, I\jcr ZcMuiJ! RSSSpTUtU" 
vanja komasaciji niso obdelane 
vse površine, je bil pridelek v ce
loti višji kot pred komasacijo 
(npr. pridelek'krompirja v Lipi). 
Proizvodni učinek ugotavljamo 
ob primerjavi količin odkupljenih 
pridelkov pred komasacijo in po 
njej. Vendar to ni edino merilo. 
Težko je namreč izmeriti zmanj
šanje pritiska na nakup živil v tr
govini zaradi neevidentirane po
večane proizvodnje po komasa
ciji. 

5. Združen ekonomski in so
cialni učinek je razviden v prime
rih, ko je zaradi komasacije 
izboljšan ekonomski položaj 
prebivalcev naselja v odmirjanju 
v taki meri, da steče tržna proi
zvodnja (organiziran odkup pri
delkov) in sevaš revitalizira(npr. 
Čikečka vas v Prekmurju). Mladi 
gospodarji ostanejo doma ter 
obnovijo gospodarska poslopja, 
delovna sredstva in živinski 
fond. Izvedene komasacije so v 
vseh primerih ena od osnov za 
splošni družbeni napredek v 
vasi. 

Melioracije v Podlipski dolini »tečejo« po programu, vzporedno 
pa tudi že dogovarjanja o komasaciji 

POZIV MEDVOJNIM I Z G N A N C E M V S R SRBIJO 

Spet vlak 
»Bratstva in enotnosti« 

Manifestacija Vlak »Bratstva in enotnosti« je tradicionalna že od leta 
1961 in je odraz stalnih prijateljskih vezi med bivšimi izgnanci iz S R 
Slovenije, ki ji h je okupator leta 1941 izgnal iz njihovih domov, in njiho
vimi gostitelji v S R Srbiji, kjer so izgnanci našli svoj drugi dom. Velika 
večina je dobila toplo in prijateljsko zatočišče pri srbskih bratih in se
strah, ki so skupaj z njimi preživljali težave vojne vihre ter prenašali 
nadčloveške napore in trpijenje. 

Značilno za manifestacijo je, da je Vlak tradicionalni simbol ohranja
nja, razvijanja in utrjevanja revolucionarnih izročil N O B ter pomemben 
prispevek k nadaljnem razvoju in krepitvi bratstva in enotnosti jugoslo
vanskih narodov in narodnosti. Vlak je postal največja manifestacija 
povezovanja med slovenskimi izgnanci in njihovimi gostitelji, postal je 
porok, da velike revolucionarne izkušnje ne bodo nikoli zamrle. S to 
manifestacijo se revlucionarna izročila N O B prenašajo tudi na mlajše 
rodove. 

Medobčinska koordinacijska odbora Vlaka »Bratstva in enotnosti« v 
S R Srbiji in S R Sloveniji sta v soglasju z vsemi sodelujočimi občinami 
sklenila, da prihodnje leto organiziramo Vlak »Bratstva in enotnosti«, ki 
bo iz S R Srbije pripeljal goste medvojnih izgnancev in njihove na
jožje družinske člane h gostiteljem v S R Slovenijo. 

Vlak bo odpeljal iz Kraljeva oziroma Titovega Užica 4. junija, pri
spel v Maribor oziroma na Jesenice 5. junija, vračal pa se bo 8. ju
nija 1987. 

Občinske konference S Z D L vseh sodelujočih občin v S R Sloveniji, 
Mestna konferenca S Z D L Maribor in Medobčinski svet S Z D L Ljubljana 
pozivajo slovenske medvojene izgnance innjihove ožje družinske 
člane, da se čim prej zglasijo na sedežu svoje občinske konference 
S Z D L , Mestne konference S Z D L Maribor ali Medobčinskega sveta 
S Z D L Ljubljana, kjer prejmejo posebna vabila, s katerimi bodo naj
pozneje do 20. januarja 1987 povabili svoje medvojne gostitelje, da 
jih z Vlakom »Bratstva in enotnosti« obiščejo. 

Vse ostale informacije v zvezi s prihodom Vlaka »Bratstva in enot
nosti« dobijo zainteresirani na sedežih svojih občinskih konferenc 
S Z D L , na Mestni konferenci S Z D L Maribor in Medobčinskemu svetu 
S Z D L Ljubljana. 

MEDOBČINSKI KOORDINACIJSKI ODBOR 
, VLAKA »BRATSTVA IN ENOTNOSTI« 
«8 SLOVENIJE 

OB 120-LETNICI RDEČEGA KRIŽA 

Krepitev človeške solidarnosti 
Aktivisti Rdečega križa, krvoda

jalci in vsi, ki so kakor koli pove
zani z najhumanitarnejšo organi
zacijo — to je z organizacijo Rde
čega križa — so se zbrali v petek, 
14. novembra v Cankarjevem 
domu na Vrhniki na prireditvi, po
svečeni 120-letnici Rdečega križa 
Slovenije. 

Ob tej priliki so najzaslužnejši akti
visti prejeli priznanja, občinska or
ganizacija Rdečega križa pa je krvo
dajalcem — tistim, ki so že večkrat 
darovali kri, izročila še posebne zah
vale oziroma priznanja. 

Na svečanosti je zbranim sprego
voril predsednik Občinske konfe
rence S Z D L Jože Perpar in orisal ra
zvoj, pomen in vlogo organizacije 
Rdečega križa in med drugim pou
daril: 

»Tudi z a ves čas minulih 41 let, ki 
jih živimo v svobodi, ni mogoče s 
skopimi besedami povedati vsega, 
kako je organizacija RK na Sloven
skem v tisočih akcijah uresničevala 

Priznanja je številnim krvodajalcem vročil 
predsednik občinske organizacije Rdečega 
križa Janez Žnidaršič 

Marjan Pečar je že sedemdesetkrat daroval kri 
(da ne bo pomote zapišimo še s številko — 70) 

Priznanja aktivistom 
Justina Babic' 
Iva Brancelj 
Vera Bricelj 
Pavle Dobrovoljc 
Marinka Furlan 
Gostiša Anton 
Marija Jakopič 
Anton Jelen 
Tatjana Lušina 
Karli Mesaric 
Ema Obid 
Iva Pečar 
Jože dr. Petrovčič 
Marija Slabe 

svoje temeljno poslanstvo. Mnogi 
med vami ste žive priče in nepo
sredni udeleženci teh akcij. Med te 
aktivnosti nedvomno sodi — vseka
kor na prvem mestu — krvodajal
stvo, ki na Slovenskem traja organi
zirano in nepretrgano že več kot 30 
let. Zagotavljanje zadostne količine 
krvi za zdravljenje in za zaloge z a 
morebitne elementarne nesreče ali 
za primer vojne na podlagi prosto
voljnega, brezplačnega in anonim
nega krvodajalstva, ni prispevalo 
samo k boljšemu zdravstvenemu 
varstvu, pač pa tudi h krepitvi med
sebojne človeške solidarnosti. To je 
z a našo socialistično družbo še po
sebej pomembno in mora zato biti 
osnovno vodilo tudi v prihodnje. 

Nič manj pomembna je tudi široka 
vsakoletna akcija zbiranja rabljenih 
oblačil, obutve in drugih predmetov. 

Priznanja delovnim organizacijam 
Občinska konferenca SZDL Vrhnika 
Občinski svet Zveze sindikatov Vrh
nika 
IUV, TOZD Usnjarna vrhnika 
IUV, DSSS Vrhnika 
Liko Vrhnika 
Donit, tozd Fenolit Borovnica 
Avtomontaia, tozd kovinarska Vrh
nika 

Iskra, TOZD tovarna antenskih na
prav Vrhnika 
Kmetijska zadruga Vrhnika 
Droga Portorož, obrat Jelka Vrhnika 
Notranjski zdravstveni dom Vrhnika 
Osnovna šola Ivan Cankar Vrhnika 
Osnovna šola dr. Ivan Korošec Bo
rovnica 
Osnovna šola Log-Dragomer 

To bi mnogi sicer zavrgli, pa jih neu
morni aktivisti RK , zlasti njegovi 
mlajši člani, vsako leto v majski akciji 
zberejo in uredijo, nato namenijo ti
stim, kijih naravne ali druge nesreče 
lahko pripeljejo v hudo materialno 
stisko in potrebujejo nujno takojšnjo 
pomoč tudi v taki obliki. 

Nedvomno so tudi na današnji 
stopnji razvoja zdravstvene in so
cialne službe potrebne aktivnosti 
R K , kot so: zdravstvena in socialna 
vzgoja prebivalstva, ustanavljanje in 
usposabljanje ekip prve pomoči, or
ganiziranje tečajev z a nego bolnika, 
matere in otroka ter o zdravi prehra
ni, organiziranje pomoči starejšim 
ljudem in invalidom, priprave za pri
mer naravnih in drugih nesreč ter 
krepitev znanja in spretnosti z a po
trebe S L O in D S itd. Vse to izredno 
pomembno dopolnjuje splošna 
družbena prizadevanja v skrbi z a 

človeka, da postane sam subjekt ak
tivnosti z a srečnejše in zdravo življe
nje. Tako je RK vtkan v družbeno živ
ljenje, ga oblikuje in se z njim vred 
spreminja tudi sam. 

Zaradi tega je R K tudi ena najbolj 
množičnih družbenih organizacij, ki 
vključuje v Jugoslaviji nad 4,5 mili
jona članov, v Sloveniji pa preko 
660.000 delovnih ljudi in občanov. 
Kajti kakor je res, da si je človek 
ustvaril najrazličnejše organizacije 
z a to, da bi mu pomagale premago
vati težave, da bi mu služile pri pove
zovanju med seboj in z naravo, tako 
je tudi res, da je med njimi R K kot 
prostovoljna, vzgojna, socialna in 
zdravstvena organizacija zaradi 
svojih plemenitih smotrov ter požr
tvovalnosti svojih članov ena najbolj 
čistih, globoko humanih, naprednih 
ter social izmu, človeku in družbi po
svečenih institucij.« 

Tečaj za nego bolnika na domu 
Občinska organizacija R K Vrhnika organizira v mesecu decembru 

TEČAJ N E G E BOLNIKA NA D O M U . Tečaj bo potekal v večernih urah 
v prostorih RK Vrhnika, Na Klisu C - 1 . in je brezplačen. Zainteresirane 
prosimo, da se prijavijo na sedežu organizacije ali po telefonu 
752-105. 

O O R K V R H N I K A 
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Problematika žag v LIKO Vrhnika 
Avgusta meseca smo imeli večjo okvaro 

polnojarmenika za razrez lesa v delovni 
enoti Primarna predelava II. v Borovnici. 
Na podlagi strokovnega ogleda je bilo 
ugotovljeno, da je do strojeloma prišlo za
radi dotrajanosti materiala. S tem je bil izk
ljučen sum nestrokovnega dela, malo
marnega odnosa ali celo sabotaže. Na
pako bi lahko odkrili le z ultrazvokom, ker 
je bila očem nevidna. 

Zaradi te okvare in nujnosti razreza dobav
ljenih količin hlodovine ter s tem realizacije 
postavljenega plana smo na žagi Verd orga
nizirali drugo izmeno. Iz Borovnice je bilo pre
razporejenih na Verd 16 delavcev. Prerazpo
redili smo jih v skladu z določbami našega 
pravilnika o delovnih razmerjih. Ker kljub 
ugodno rešenim prevozom na delo in z dela 
vsaka prerazporeditev pomeni za delavce 
nove probleme, je izvršilni odbor zadolžil ka
drovsko službo, da v skladu z možnostjo no
vega zaposlovanja na Verdu poskrbi, da se 
predvsem za starejše delavce (ki se težje pri
lagodijo na spremembo delovnega okolja) 
ČiiTi prej poišče ustrezno zaposlitev v Borov
nici. Sočasno smo organizirali tudi prevoze 
hlodovine in žaganega lesa med lokacijama. 

Z ozirom na velikost okvare se pred nas po
stavljajo pomembna vprašanja in sicer: ali 
polnojarmenik popraviti, kupiti novega ali pa 
morda ves razrez opravljati na žagi na Verdu. 
Da bi odločitev temeljila na skrbno pripravlje
nem in utemeljenem predlogu, smo imenovali 
posebno petčlansko komisijo. Komisija je 
imela nalogo, da v sodelovanju z ostalimi 
strokovnimi delavci in službami pripravi ana
lizo žagarskih kapacitet z ozirom na razpolož
ljivo surovino in ostalih faktorjev, ki vplivajo na 
sprejem pravilne odločitve. 

Komisija je pismeno analizo posredovala 
delavskemu svetu. Najpomembnejši zak
ljučki iz analize so naslednji: 

a) Žagarske kapacitete v delovni organi
zaciji znatno presegajo količino razpoložljive 
surovine za razrez. Letošnji razrez bo znašal 
okoli 25.000kub.m, na koncu tega srednje
ročnega obdobja pa naj bi glede na večletni 
trend upadanja razpoložljive količine znašale 
le še 19.100 kub. m. V perspektivi lahko še bolj 
kot doslej računamo samo z lesom z doma
čega gozdnogospodarskega območja. 

Glede na sedanjo žagarsko tehnologijo 

lahko vso količino hlodov razrežemo na no
vejšem polnojarmeniku (Verd) s kapaciteto 
35.000kub.m letno (v dveh izmenah) z manj 
kot 1,5 dnevne izmene. 

b) Prostorska omejitev oz. utesnjenost žag 
pomeni problem na obeh lokacijah. Primanj
kuje nam prostora z a manipulacijo s hlodo
vino in za skladiščenje žaganega lesa. 

c) Stroški prežagovanja hlodov so zaradi 
daljšega izdelavnega časa in večjega števila 
delavcev v izmeni v Borovnici večji z a 3 2 % pri 
bukovini in 3 0 % pri jelovini. V primeru pre
voza razreza na Verd bi po odštetju poveča
nih stroškov prevozov, ki bi pri tem nastali, 
znašal končni prihranek za letošnje leto nekaj 
manj kot 30.000.OOOdin. 

d) Minimalni stroški popravila polnojarme
nika v Borovnici bi po sedanjih cenah znašali 
do40.000.OOOdin. Popravilo pa je zaradi sta
rosti stroja (25 let) problematično in ne zago
tavlja zanesljivega in varnega obratovanja. 
Glede na problematičnost take obnove bi bilo 
smotrneje zamenjati polnojarmenik z novim. 
V tem primeru bi bilo potrebno zaradi nove 
tehnologije urediti tudi notranji transport, za to 
pa bi bilo potrebno zagotoviti več kot 
140.000.000din. 

e) Poleg prostorske omejitve pa je na žagi 
Verd tehnološka omejitev, ki onemogoča ra
zrez krajše hlodovine od 2 m in daljše od 6 m. 
V primeru prevoza razreza na Verd bi bilo po
trebno pridobiti nekaj dodatnih površin z a sor
tiranje hlodovine in z manjšimi vlaganji urediti 
razrez dolžinske hlodovine (dvojna krožna 
žaga). 
, Komisija na koncu svojega gradiva ugotav

lja, da glede na količine surovine, ki jo imamo 
na razpolago, v nobenem primeru ne pride v 
perspektivi razvoja LIKA v poštev obratovanje 
dveh žag in je v obravnavo posredovala tri 
možne variante: 

1. Prenos razreza hlodovine na Verd s 
tehnološko rešitvijo razreza daljših in krajših 
hlodov ter sortiranje hlodovine. 

2. Prenos razreza hlodovine v Borovnico s 
tem, da je potrebno napraviti celotno rekon
strukcijo žagalnice in prestavitev lupilne linije 
v Borovnico. 

3. Popraviti obstoječi polnojarmenik v Bo
rovnici ter s tem odložiti odločitev za leto ali 
dve. 

Delavski svet je povzetek i n zaključke ana-

Kakšna bo nadaljnja 
usoda žage v Borovnici 

Pred mesecem dni je delegacija kra
jevne skupnosti Borovnica na seji 
zbora krajevnih skupnosti postavila de
legatsko vprašanje o nadaljnji usodi Li
kove žage v Borovnici oziroma o ukini
tvi te žage. Na zadnji seji zbora krajev
nih skupnosti konec oktobra pa je dele
gacija KS Borovnica seznanila delegate 
z mnenjem, ki ga je oblikoval mag. 
Pavle Zrimšek in je hkrati tudi uradno 
mnenje borovniške delegacije. 

Tako to mnenje, kot tudi odgovor Lika 
na vprašanje objavljamo v celoti. 

LIKO Borovnica je pravi naslednik lesnoin
dustrijskih obratov na območju nekdanje ob
čine Borovnice. Že pred drugo svetovno vojno 
so delovali štirje večji žagarski in deloma le
snopredelovalni obrati ter manjša stolarna. Po 
vojni sta prenehala delovati dva žagarska in le
snopredelovalna obrata, ki sta se nahajala tam, 
kjer teče danes železniška proga in stoji posta
ja; žagarski obrat, ki ga je upravljala kmetijska 
zadruga Borovnica, je, v petdesetih letih ozi
roma v prvi polovici šestdesetih let pogorel, s 
smrtjo lasnika stolarne pa je prenehala delovati 
tudi le-ta. Tako je ostal samo lesnoindustrijski 
obrat na Bregu in lesnopredelovalna delavnica 
v prosvetnem domu v Borovnici. 

Takšno stanje je narekovalo obnovo lesne 
industrije v Borovnici in rodilo zamisel, da se 
namesto nekdanjih obratov postavi na noge le
snoindustrijski kombinat, ki bi združil žagarsko 
in lesnopredelovalno dejavnost na enem 
mestu, v Borovnici. Ta zamisel je bila tudi ure
sničena, obrat na Bregu pa je bil preurejen za 

proizvodnjo bakelita oziroma umetnih smol. Ta 
obrat deluje sedaj kot tozd Donita pod imenom 
Fenolit. 

Znano je, da ima LIKO v Borovnici precejš
nje gozdno zaledje, ki po svoji bližini in konfigu
raciji teži h kombinatu v Borovnici. Ti gozdni 
predeli so dostopni po novozgrajeni gozdni 
cesti prek Laz na Pokojišče in naprej, prek 
gozdne ceste iz Borovnice na Pokojišče in na
prej prek nove ceste čez Kopitov grič na vrh 
Dola, prek gozdne poti skozi Zabočevo v Krim-
ček, prek nove ceste za Planino in pod Smre-
kovcem proti Rakitni, da ne omenjam drugih 
krajevnih povezav, ki omogočajo dovoz hlodo
vine v razrez v kombinat oziroma Borovnico. 

Obnovitev lesne industrije pa je narekovalo 
tudi dejstvo, da je nekmečko prebivalstvo v ve
čini, kar velja tudi za nekatere okoliške vasi. 
Končno pa govori o tem tudi število zaposlenih 
v LIKO in v Fenolitu. Seveda pa mora kljub 
temu veliko prebivalcev iskati zaposlitev in de
lati zunaj Borovnice. To ne pomeni, da kombi
nat ni pomemben tudi za kmečko prebivalstvo, 
saj jim prav dohodek iz gozda omogoča samo
stojno preživljanje. Znano je, da je delež hlodo
vine, ki ga prodajo kombinatu, precejšen. 

S postavitvijo kombinata je bila povezana 
tudi zamisel o povezavi kombinata s tik njega 
lociranimi železniškimi napravami in tiri. Zal ta 
ideja o potegnitvi industrijskega tira, ki bi ga 
bilo treba vsega okrog 150 do 200 metrov, ni 
bila uresničena. Iz vsega tega je zelo jasno vi
deti, kako pomemben je kombinat ne le za vse 
v njem zaposlene delavce, ampak tudi za velik 
del prebivalstva, vključno s kmečkim življem. 
Zato je treba dvakrat premisliti, predno se od
ločimo o tem, kako naprej razvijati kombinat in 
dejavnosti v njem. Mislim, da je odgovornost 
prevelika, da bi se o usodi kombinata odloča
lo samo v ozkem krogu, mimo prizadetih, zla-

lize posredoval na zbore delavcev po vseh 
delovnih enotah. Delavci so po predstavitvi 
problematike v večini zahtevali, da se 
sprejme taka odločitev, ki bo s strokovnega 
stališča zagotavljala najbolj racionalno, eko
nomično in produktivno proizvodnjo. 

Ker se v zadnjem času dviga okoli tega ve
liko prahu tudi v Krajevni skupnosti Borovnica 
in se pojavljajo posamezni »zaščitniki« inte
resov naših delavcev in krajanov, smo se od
ločili, da bomo analizo naše komisije dali pre
veriti zunanji strokovni instituciji. S tem se že
limo obvarovati tudi pred eventuelnimi očitki o 
pristranosti ali nepopolnosti izdelane analize. 
Poglavitni namen tega bi prav gotovo bila po
trditev (ali pa tudi ne) naših ugotovitev in sta
lišč. 

Res je, da so bile akcije, ki so sledile okvari, 
morda prepočasne. Predvsem se to nanaša 
na odločitev o nadaljnji usodi borovniške 
žage. Zaradi dejstva, da preostale kapacitete 
v celoti zadoščajo za nemoten razrez in da je 
za pametno odločitev potrebna skrbna ana
liza ter s tem tudi več časa, nismo hiteli. In
formacije, ki so krožile predvsem po Borovni
ci, češ da uprava namerava ukiniti žago v Bo
rovnici, in ki jih je obravnaval v obliki delegat
skega vprašanja tudi zbor KS S O Vrhnika pa 
so po našem mnenju delo posameznikov, ki 
želijo vznemiriti javnost, vzbuditi nezaupanje 
delavcev LIKA do vodilnih delavcev in stro
kovnih služb ter razpihovati nestrpnost med 
delavci posameznih lokacij. Cilj pa jim ne 
more biti in jim ni nič drugega kot uveljavljanje 
lastnih interesov in slabitev samoupravne in 
poslovne povezanosti lokacij in delovnih enot 
v LIKU. 

Delavci obeh lokacij — Borovnica in Verd 
— so leta 1963, ko so se združevali v Le
snoindustrijski kombinat LIKO Vrhnika prav 
gotovo videli prednost, ki naj bi jih prinesla in
tegracija do tedaj ločenim podjetjem. Rezul 
tati so opazni na vseh področjih: od povečane 
proizvodnje, prodaje, izvoza pa do družbe
nega standarda, izobrazbene strukture de
lavcev itd. 

V tem članku ni mesto, da bi se hvalili s šte
vilkami oz. uspehi, če pa koga zanimajo na
tančnejši podatki, jih lahko dobi v strokovnih 
službah na Vrhniki. Doseženi rezultati nas 
uvrščajo v vrh slovenske, pa tudi jugoslovan
ske lesnopredelovalne industrije in na to smo 

sti mimo delavcev, ki so tu zaposleni. Tudi ti 
nosijo odgovornost za usodo kombinata, za 
njegovo nazadovanje ali napredovanje. Zato 
so dolžni narediti vse, da bodo spejete take od
ločitve, ki bodo napravile dejavnosti kombinata 
bolj ekonomične, finančno donosnejše, delo
vale v smeri doseganja večje produktivnosti, 
zmanjševale porabo energije na enoto proi
zvoda, uvajale produktivnejše stroje in tehno
loške postopke ter nove, še kvalitetnejše tržne 
proizvode itn. 

Če hočejo delavci odgovorno odločati, mo
rajo kritično presojati in ocenjevati tudi pred
loge in pobude o nadaljnjem razvoju kombina
ta, ki prihajajo od zunaj. To velja atudi in pose
bej za pobudo, da se ukine žagalnica v Borov
nici, ker dela izgubo. Zdi se malo verjetno, da 
bi bilo potovanje hlodovine mimo žagalnice v 
Borovnici v razrez na Vrhniko in potem spet 
transportiranje razžaganega lesa nazaj v bo
rovniški obrat cenejše kot je sedaj, saj se tran
sport podaljša za 16km s tem pa tudi stroški 
povečajo. Sicer pa je najprej treba dokazati, da 
nastaja zguba v resnici v žagalnici, ne pa 
morda kje drugje na račun žagalnice. In ne le 
to. Dokazati je treba tudi posamezne vzroke iz
gube. Posamezne vzroke pa je nemalokrat 
mogoče odpraviti, ne da bi zato ukinjali kar vso 
dejavnost v celoti. Treba se je vprašati, ali ne bi 
ukinitev žagalnice samo povečevala možnost 
izgub in predstavljala tako le korak bliže-k uki
njanju še kake druge dejavnosti kombinata ali 
celo njegovo likvidacijo.Bilo bi skrajno neod
govorno, če ne bi pred opustitvijo žagalnice 
oziroma razreza hlodovine v Borovnici imeli 
jasne in učinkovite ekonomskoproizvodne reši
tve o tem, s čim bi bila ukinjena dejavnost na
domeščena, in kako ohraniti, posodobiti in celo 
povečati zmogljivosti kombinata. Kakšen proi-
zvodnotehnološki program naj bi opuščeno 
dejavnost zapolnil? Vsekakor se zdi, da je 
preprosto ukinjanje dejavnosti najslabša in 
zadnja rešitev, kolikor ni moč na nikakršen 
drug način zagotoviti dohodkovno zadovoljivo 
proizvodnjo. Vse neproučene zamisli, kakor 
tudi premalo podrobno utemeljene konkretne 
rešitve je treba odločno zavreči. Skladno s svo
jim samoupravljavskim položajem ima delovni 
kolektiv in vodstvo obrata v Borovnici pravico, 
da pritegne k analizi in razpravi o stanju svo-

upravičeno ponosni. Ko smo v lanskem letu 
zaključili obravnave v zvezi z nadaljnjo orga
niziranostjo delovne organizacije in se odločili 
za združitev temeljnih organizacij v enovito 
delovno organizacijo, nam je prav izid refe
renduma izpričal trdno odločenost velike ve
čine delavcev, da ne glede na lokacijsko raz
drobljenost vztrajamo skupaj. To je bila tudi 
potrditev naše politike in odgovor vsem ti
stim, ki so z različnimi sredstvi že do tedaj de
lovali s ciljem razcepitve delovne organizacije 
po teritorialnem načelu. 

Osnovne srednjeročne in dolgoročne plan
ske usmeritve LIKA v proizvodnji temeljijo na 
višji stopnji finalizacije, izboljšanju kvalitete in 
s tem povečanju konvertibilnega izvoza. Te 
usmeritve pa so tesno povezane z ustvarja
njem vseh pogojev za njihovo realizacijo. Za
radi prevzema velikih dodatnih obveznosti na 
področju izvoza na trge Amerike, Kanade in 
Avstralije smo zadolžili naše strokovne služ
be, da ponovno preverijo razvojne programe 
in poskrbijo tudi za izdelavo kompletnih zazi
dalnih načrtov lokacij. Zaradi prostorske 

utesnjenosti in s stališča racionalne rabe pro
stora je to nujno. Razmišljamo celo o možni 
tretji lokaciji, pri tem pa se zavedamo, da mo
ramo posebno skrb posvetiti njihovemu ena
komernemu razvoju. Poleg prostora je omeji
tveni faktor tudi pomanjkanje delovne sile, 
kljub dejstvu, da se okoli 4.000 občanov vsa
kodnevno vozi na delo v kraje izven občine. 
Z a omilitev tega problema vodimo v zadnjih 
letih ustreznejšo štipendijsko politiko, na po
dročju proizvodnje pa opuščamo začetne 
faze obdelav in jih nadomeščamo s koopera
cijo. 

Ob zaključku naj dodamo, da bodo tako kot( 

doslej delavci tudi v bodoče svobodno in sa-i 
mostojno odločali o vseh pomembnih zade-j 
vah, ki so povezane z delovno organizacijo.! 
Pri tem bomo pazili, da bodo sprejete odloči-J 
tve pomenile osnovo za razvoj dohodkovno" 
intenzivne proizvodnje ob upoštevanju de-1 

lavca kot subjekta in širših družbenih usmeri-, 
tev na obravnavanih področjih. 

Zavedamo se odgovornosti, ki jo imamo ćd{ 

družbe, ki nam je zaupala v upravljanje sred-' 
stva, zato si ne bomo privoščili površneg* 
dela in sprejemanja odločitev po postopkih, k 
ne bi bili v skladu z zakonom in našimi sa' 
moupravnimi splošnimi akti. . , . H \ LIKOVrhmkž 

jega kombinata nepristranske zunanje gospo
darske izvedence in svetovalce. 

Prav tako lahko nastopi stanje, ki bi sprožilo 
razprave o ponovni osamosvojitvi LIKA v Bo
rovnici in njegovem konstituiranju kot samo
stojne delovne organizacije hkrati z razpravo o 
njeni vključitvi v kako drugo sestavljeno orga
nizacijo lesnopredelovalne industrije. To se
veda lahko postane tudi problem, ki sodi v de
lokrog družbenega pravobranilca samouprav
ljanja. 

Delovni kolektiv pa se bo moral odločno zav
zeti tudi za uresničevanje naslednjih ukrepov, 
od katerih je odvisna usoda kombinata: 

— poskrbeti bo moral za stalno kadrovsko 
krepitev in izboljševanje kvalifikacijske in izo
brazbene strukture delavcev, 

— odločno uveljavljati stališča, da nihče ne 
more obdržati vodstvenega in vodilnega de
lovnega mesta in fukcije ali napredovati, če si 
ne bo pridobival nenehno novih znanj in se do
polnilno izobraževal za svoj delokrog nalog, 

— zagotoviti, da bodo v kombinat prihajale 
redno vse informacije o tržno novih in iskanih 
proizvodih lesne stroke, njihovih oblikovnih in 
drugih kvalitetah, o novih in produktivnejših 
strojih ter računalniških programih za proi
zvodnjo posameznih izdelkov, o novih tehnolo
ških postopkih, delovnih pripomočkih in mate
rialih, o raznih inovacijah ipd; če tega ne zmo
rejo službe v kombinatu, se naj delavci preskr
bujejo s potrebnimi informacijami prek ustanov, 
ki take informacije zbirajo, 

— spodubjajo in ustrezno nagrajujejo ino
vacije in izboljšave, ki jih predlagajo kombina-
tovi delavci; 

— omogočiti, da se bodo najdomiselnejši in 
najsodobnejši delavci in strokovnjaki začeli or
ganizirano in načrtno ukvarjati z odkrivanjem 
vseh rezerv in možnosti kombinata za produk
tivnejše in dohodkovno uspešnejše delovanje 
vseh in vsakogar. 

Skratka; delavci imajo pravico in možnost pa 
tudi dolžnost, da odločno vzamejo v svoje roke 
usodo kombinata,' če je sedaj še nimajo. 

Mag. PAVLE ZRIMŠEK 

- i] 
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Teden obrti 
Ob 20-letnici vrhniškega obrtnega združenja so prizadevni člani 

združenja pripravili številne aktivnosti in prireditve, ki so jih združili pod 
nazivom »Teden obrti 86«. 

Z a vse občane bo nedvomno najbolj zanimiva predstavitev progra-
' 'mov posameznih obrtnikov. 
.,, Razstava bo v Domu obrtnikov in v Domu krajevne skupnosti 

na Vrhniki od 27. novembra do 2. decembra. Obiščete jo lahko 
med 9. in 18. uro. 

Da bi še popestrili dejavnosti v tednu obrti so gostinci v teh 
dneh, od 27. novembra do 2. decembra v svojih lokalih pripravili 
pestro ponudbo: 

GOSTIŠČE PEKEL — Mazi Zvonka in 
Matija; Pekel pri Borovnici: 

— postrvi 
— domača sladica 

GOSTILNA KAVČIČ MARJAN — 
Drenov grič 9 

— kmečka pojedina 
— domača odprta vina 

GOSTILNA SIMON, Jelovškova 6, 
Vrhnika 

— zrezki z gobami 
— puranovi zrezki s sirom 
— sadna kupa s sladoledom 

GOSTILNA HRIBERNIK SMREČJE 
— Hribernik Anica, Smrečje48, Rcvte 
— suhe domače klobase 
— domači narezek z domačim 

kruhom 

GOSTILNA BISTRA, Bistra 2 
— telečja obara 
— aioovi zganci 
— sirovi štruklji 

GOSTILNA MAJOLKA, Sinja Gorica 9 
— kalamari 
— ljubljanski zrezki 
— palačinke z orehi 

GOSTILNA TURŠIČ, Voljčeva 3, 
Vrhnika 

— pečene telečje in svinjske krače 
s prilogo 

— orehovi štruklji 

GOSTILNA PRI KRANJCU, Hrib 11, 
Vrhnika 

— telečja obara z žganci 
— orehove palačinke 

GOSTILNA MOST — Drašler Nada, 
Dražica 5, Borovnica 

— koline, 
— šunka, 
— sirovi štruklji 

GOSTILNA OBLAK, Stara cesta 50, 
Vrhnika 

— bržole v raznih omakah 
— kruhovi cmoki 
— široki rezanci 
— pasirana gorgonzola z mesom 
— višnjeva torta 

GOSTILNA MLINAR, Bukovec Mira, 
Trgaška o. 45, Vrhnika 

— ričet s suhimi rebrcami 
— prekajene kuhane klobase s 

hrenom 
— orehova potica 

GOSTILNA MARINČIČ, Verd 61 
— domače kosilo 

i ! v te j9b ću[\A -O l ic 

Deset let uspešnega dela 
obrtnega združenja 

4 »Lata minevajo tako hitro, da skoraj 
J 1 8 moramo verjeti, da je preteklo že 10 
let od ustanovitve našega združenja. 

-Ce v mislih preletimo vsa ta leta, leta 
učenja In Iskanja poti, neštetih prosto
voljnih ur In misli, ki so bile posvečene 
.razvoju in napredku združenja, se nam 
vse skupaj dozdeva le kot en sam kra-

Ctek utrinek,« meni dosedanji dolgoletni 
predsednik združenja Andrej Ocepek. 

1 Nezorano led no je zelo težko zora«, kaj 
šele veliko na njej pridelati. Zato so se tudi 
na področju uveljavljanja in razvijanja 
•fbrtnega združenja, iskanja pravih poti, 
sadovi dela postopoma kazali iz leta v leto 
-bolj. 

— pomoč samostojnim obrtnikom v 
dajanju informacij in instrukcij, 

— odobravanje kreditov za obratna 
sredstva, 

— sodelovanje pri odobravanju stano
vanjskih kreditov delavcem, 

— sodelovanje na vsakoletnem sejmu 
malega gospodarstva v Kranju, 

— sodelovanje na športnih igrah obrt
nikov in delavcev Slovenije (lep spomin 
imamo na ŠIOD 78 v Ljutomeru), 

— sodelovanje z OO sindikata delav
cev pri organizaciji novoletne obdaritve 
otrok. 

Posledica vloženih naporov so bili novi 
zakoni, ki so postavili samostojno osebno 
delo na pravo mesto v naši družbi. Na 

Zgradili so si lastni dom 
Največja pridobitev tega 10-letnega obdobja je Dom obrtnikov. Dolgoletna 

želja po pridobitvi lastnih poslovnih prostorov je postala stvarnost 23.11. 1984. 
Z namenskim zbiranjem sredstev so pričeli že leta 1979, kot povišan članski 

prispevek »B program«. Konec leta 1983 jim je občina ugodno prodala neugle
den, razpadajoč objekt. Vsa dela v letu 1983, od prve akcije 22. oktobra do 28. 
decembra, ko so končali dela na strehi, so bila opravljena prostovoljno. Oprav
ljenih je bilo 1264 udarniških ur. Tudi v letu 1984 je bilo nekaj delovnih akcij, v 
9lavnem pa so to bila obrtniška dela, kjer so se nekateri obrtniki kot izvajalci del 
zelo izkazali. ' 

»Obrtniki in pri njih zaposleni delavci so 
^estavni del, ali bolje rečeno, eden izmed 
cienov v verigi naše družbene ureditve. To 
je sicer samo po sebi umevno, vendar 
j | m a r n o včasih občutek, da gredo poti v de-
jpvnem oziroma poslovnem toku marsik-
i a a i Po ločenih tirnicah. 

Večinoma je vzrok temu premajhna po-
jvezanost in sodelovanje, pomanjkanje 

rpsa. kajti vse delo ponavadi temelji na 
Maloštevilnih entuzijastih. Vklopiti se v 
8 noten, usklajon in enakopraven tok s 
splošnimi družbenimi interesi na vseh po-

I ? r o 6 l h od strogo poslovnih splošno druž-
j "enih do kulturnih, ni bilo enostavno.Toda 
j S e d a j , po desetletni prehojeni poti, lahko s 
i Ponosom trdimo, da nam je to že v veliki 

meri uspelo. Ta uspeh ni rezultat samo 
aktivnosti našega obrtnega združenja, 

;| T^rveč tudi rezultat počasi se spreminja-
l°°e miselnosti o obrti in njenem vedno 
^ j e m pomenu v naši družbi. Vendar je 
Jjelo, vztrajno delo tisto, ki je tudi v tem 
Pprneru moralo zmagati. Brez dela ne bi 

• D |lo sadov, brez truda, naporov, lastnega 
sekanja, brez reševanja ovir, ki se zde 

I ["nogokrat nerešljive, ne bi bilo rezulta-
'ov.,< 

Združenje obrtnikov opravlja nešteto 
<! Aktivnosti, mnogokrat neopaznih ter ma-

'ankostnih za nekoga, ki vseh teh dejav
nosti ne pozna. Vendar, če jih združimo v 
^6|oto, če jih med seboj seštejemo, vidi-

: Jo, da je z delom, ki ga opravlja združe-
1 Jle, prihranjenega vsem obrtnikom, veliko 
I °asa in poti. 

^osebno v obrtni dejavnosti, ko je po
k a d i v enem samem človeku zgrnjena 
D ?* odgovornost poslovanja in obstoja, 
^rieni vsak prihranjen korak veliko ra-

emenitev. 

n i

 p | , ed 10 leti je bilo ustanovljeno Združe-
JJ.samostojnih obrtnikov, ki je na prosto-
3 n i podlagi združevalo samostojne 
l -^ ike, gostince in avtoprevoznike. Po-
* e po društvu je narekovala želja po or-

^ n izirani povezavi in skupnem nastopu 
J^ostojnih obrtnikov. Včlanjenih je bila 

I doh P o l o v i c a obrtnikov, aktivnih pa 
I fir* r a t r e , i i n a ' večina od teh so tudi sedaj 
I °&ilci naše dejavnosti. 

U 2f.uštvo je plodno sodelovalo na po-
t vir ^ samostojnega osebnega dela v ok-
" ki - ^ ' " e i n republike. Glavne aktivnosti, 
i , Jh je opravljalo Združenje samostojnih 
II ^"nikov so bile: 

osnovi novih zakonov so se v vseh obči
nah formirala Obrtna združenja, ki so 
prevzela naloge društev in ki obvezno 
včlanjujejo vse obrtnike na svojem po
dročju. 

V svojem delovanju je obrtno združenje 
vzpodbujalo in organiziralo družbene ak
tivnosti pomembne za razvijanje solidar
nosti in medsebojnih tovariških odnosov 
samostojnih obrtnikov in pri njih zaposlenih 
delavcev in predstavljalo obrtništvo kot 
pomemben in enakopraven dejavnik v 
naši družbi. 

Združenje usklajuje interese obrtnikov s 
splošnimi družbenimi interesi. Sodelovali 
so pri obravnavi osnutkov in predlogov 
zakonov in odlokov, ki zavezujejo obrtni
ke. Glavni zakoni, ki določajo odnose in 
možnosti poslovanja obrti (obrtni zakon, 
zakon o davkih občanov, kolektivna po
godba), so bili v tem obdobju večkrat 
spreminjani in dopolnjevani. 

Obrtno združenje povezuje obrtnike in 
pri njih zaposlene delavce v samouprav
ljanje v delegatskem sistemu preko dele
gatov izvoljenih v delegacije za zbor zdru
ženega dela in samoupravne interesne 
skupnosti. 

Obrtniki smo se v tem 10-letnem ob
dobju z raznimi društvenimi prireditvami 
(obrtniškimi plesi, izleti, športnimi igrami) 
spoznali med seboj in ugotovili, da imajo 
veliko skupnih problemov in interesov, ka
tere bi povezani lažje reševali. Z obrtni
škimi razstavami, občinsko in mednarod
nimi v Kranju in Celju, so se predstavili ob
činstvu, pokazali kaj vse delajo v obrti in 
tudi iskali poslovnega uspeha. 

Srečevali so se v prostorih združenja in 
skupno reševali razne probleme. Še po
sebej so se potrudili pri gradnji svojega 
Doma obrtnikov Pri uveljavljanju obrti so 
sodelovali z gospodarsko zbornico, Zvezo 
obrtnih združenj Slovenije, občinskimi 
upravnimi organi, zvezo sindikatov, banko 
in doigimi družbenimi organizacijami in 
skupnostmi. 

»Za vsemi temi dosežki pa se skriva 
delo obrtnikov, ki so prihajali na zbor obrt
nikov, na seje skupščine, delegacij, izvr
šilnega odbora, nadzornega odbora in 
številnih drugih odborov in komisij in se
veda izvrševali na sejah sprejete sklepe. 

Ko se ozremo na prehojeno pot in 
opravljeno delo, lahko s ponosom trdimo, 
da smo uspeli,« meni dosedanji dolgoletni 
predsednik Andrej Ocepek. 

Ob obletnici Cankarjeve smrti 
LETOS J E IZŠLA V SAMOZALOŽBI PETRA 
JOVANOVIČA MAPA PERORISB NA LITE
RARNO DELO IVANA CANKARJA »PO
DOBE IZ SANJ« 

GRE ZA NOV ODNOS LIKOVNEGA 
USTVARJALCA DO RAZUMEVANJA CAN
KARJA 

Andrej Pavlovec o tem razmišlja takole: 
»Peter Jovanovič je z a svojo likovno vizijo 

Cankarjevih Podob iz sanj izbral le dvajset črtic. 
V plastikah se je dosledno držal literarne pred
loge, vsebine in točne ilustrativne izpovednosti. 
Pri Podobah iz sanj se je Jovanovič ob Cankarju 
razsanial in ustvaril svojske in ekspresivne 
risbe. Se vedno sicer zelo rad uporablja debla 
dreves in rastlinje z a okvirno pomagalo pri reali
zaciji osnovne ideje. Toda likovno zasnovo je 
znal osvoboditi podrejenosti literarni predlogi, 
kar se mu je dogajalo tako pri Tavčarju kot pri 
Prežihu in Bevku, ko mu je bila fabula imperativ 
in ko je zanemarjal svoj lastni ustvarjalni jaz. Ob 
Cankarju je ustvaril ilustracije samostojnih raz
sežnosti s svojskim prizvokom skromne, a izpo
vedno močne risbe, vredne vsega spoštovanja. 
Sedem risb — ilustracij je narisanih tako, da se 
je avtor odpovedal skorai vsem zankam, ki bi aa 
lahko vodile v dobesedno likovno pripovednost. 
Tako na primer pri črtici Kralj Matjaž ne izbere 
najlažje poti, ki bi lahko uporaoil ploskev, ki 
oddaljeno spominja na brado, a je preje velika 
skala. Je le simbol Kralja Matjaža, samo njega 
slutnja. In taka je risba ob črtici Pobratima, in je 
Obnemelost in soto Cankarjevi Ranjenci, ki jih 
Peter Jovanovič preli jezopet v splet grčavih ko
renin in so takšne Ugasle luči in je to Gospod 
stotnik. Drugih trinajst risb je nekoliko drugač
nih . Risar se je verneje predal vsebini in govorici 
pisatelja: črtica Ogledalo. Pisatelj zapiše: »Ali 
roka božja se je prikazala iz nebes, in je posta
vi la na zemljo ogromno ogledalo, ki se z gore-
njim robom opira samih zvezd, sloni s spodnjim 
na dnu morja.. .Tu se je Jovanovič pokazal kot 
podrejen pisateljevi misli. Drugačen, a še vedno 
ilustrativen je v dveh črticah: Strah in Bebec 

.TISTO 
NPRASFVNJE 

Dalje sem romal, vse dalje, od slamnice do slam-
nice, mimo živih grobov, ogledoval sem in prisluško
val; gnalo me je, da bi prišel do konca, da bi vsaj 
tam na koncu morda razločno s človeško besedo 
izpregovorila, razodela se mi tista strašna skriv
nost, prava mati vse groze in bolesti, ki je nema 
strmela name iz vseh teh stoterih in tisočerih na 
stežaj odprtih oči. Al i kakor sem romal, morda 
sedem noči in dalj, konca ni bilo nikjer, ne stene ne 
vrat nikjer. Zdelo se mi je, da, če bi hodil še tisoč 
noči brez nehanja, bi ne prišel do konca, bi ne ugle
dal ne vrat ne stene. Ta groza, ki je molče strmela iz 
mraka in tišine, se je bila razlila na vse strani, od 
obzorja do obzorja, v brezmejnost. Ob taki misli in v 
tem strahu sem rekel v svojem srcu: »Sam povpra
šam to tišino, sam jo presekam s svojim glasom! 
Govorila bo, ko jo vzbudim!« 
Takrat sem se bil sklonil nad človeka, ki je imel zelo 
oz-ko, belo, prav dekliško lice; eno oko je bilo široko 
odprto in se je svetilo, drugo pa je bilo na por zatis-
njeno in pod njim je bila kaplja krvi. Nagnil sem se 
murdo ust in sem ga prosil: »Razodeni mi, vsaj 
besedo mi daj, vsaj en vzdih!« 
Šepetaje sem prosil, morda niti usten nisem bil zga
nil in je prosilo le moje razbolelo srce; ali komaj 
sem bil izpregovoril, je vztrepetala tišina, je zašu-
melo v mraku. 

"CsiT.U'!« je Vprašalo, zavzdihnilo od daleč, zastokalo 
iz globočine. Le šepetanje je bilo, pritajeno še, jec
ljajoče; kmalu pa je bila beseda razločna in kmalu 
je bila beseda krik. 

Martin. Od strahu se otrok stiska v kot. Jezik se 
mu je pač razvezal, pamet pa mu 'ni shodi la ni
koli. V risbi k Strahu sta poglavitni likovni prvini 
izvotljena buča in mrtvaška lobanja, v črtici 
Bebec Martin pa Kristusova upodobitev kot: 
»On sam je b i l . . . Jezus. . .« , vmes pa natkane 
sličice, ki se lahko navezujejo na Strah, na otro
ško bojazen pred temo. . . in še in tudi drugo bi 
lahko razpredali ob teh i lustraci jah... Podobne, 
bolj ilustrativno kot razmišljujoče, so še risbe ob 
teh črticah: Četrta postaja, Sraka in lastovica, 
Nedelja, Vrzdenec, Otroci in starci, Peter Kle-

pec, pretresljiva Edina beseda, Sence , Vese -
lejša pesem in Konec. Pravljično število sedem 
in nesrečno število trinajst: Je to zgolj slučaj ali 
premišljena poteza? S e m zašel morda preda
leč? Vem, da sem ostal dolžan odgovore na 
vrsto vprašanj. Toda nekaj je v tem, nekaj je v 
tem oddaljenem zvenu Jovanovičeve likovnosti, 
ki resnično ni več izpeta naiva, ampak je molov
sko uglašena pesem umetnosti. Čeravno prav 
besede umetnost ne uporabljam rad, jo tokrat 
ob Jovanovičevem delu moram. In jo rad in s 
tem je vse povedano.« 

Kaj pa ples? 
Marsikdo ne bo verjel, pa je le res, da 

za ples ni dovolj le dobra volja temveč 
tudi znanje in predvsem izpopolnjeva
nje. Če se ne izpopolnjuješ, se čez nekaj 
časa začneš ponavljati, ali pa ti zmanjka 
novih idej. Zato sem se tudi letos odlo
čila obiskati Poletno plesno šolo (PPŠ) v 
Ljubljani. 

Letošnja PPŠ je potekala v prvi polo
vici julija. Vaje smo imeli večinoma v Ba
letni šoli. Od prejšnjih seminarjev, seje 
ta razlikoval po manjšem obsegu pro
grama. Bilo je predvsem manj plesne 
tehnike, zato pa so bile zelo zanimive 
in kvalitetne plesne delavnice. Tu smo 
se naučili kako se lotiti koreografije, 
kako izbrati temo in jo dalje razvijati. 

Odločila sem se za plesno tehniko, ki 
nam jo je predstavil Madžar Gvulaber-
ger to za tehniki afriških plesov, ki smo 
seje učili pri Barbari Plečko. Plesno de
lavnico pa sem obiskovala pri Ani 
Vovk-Pezdir, ki ima tudi svojo lastno 

plesno skupino (to je plesna skupina 
AKT iz Celja, katere program smo lahko 
videli lani v Cankarjevem domu na Vrh
niki). 

Čeprav naporna, je bila PPŠ zelo za
nimiva. Na koncu smo del pridobljenega 
znanja prikazali pred Metalko in sicer, v 
okviru prireditev IZREZ POLETJA. 

Žal nam jo je zagodlo vreme, saj se je 
že po prvih dveh točkah ulilo kot iz škafa. 
Deževati pa ni prenehalo, tako smo se 
do kože premočeni morali raziti. 

Znanje, ki sem ga tako pridobila, zdaj 
s pridom uporabljam pri svoji p'"sni 
skupini MEDEJA. Ta sedaj šteje okoli 7 
članic. Pripravljamo več nastopov, 
nekaj na Vrhniki, nekaj v Ljubljani. Eden 
najbolj zanimivi bo verjetno Modna re
vija nekje v decembru, ki ne bo le tipično 
modna revija, temveč predstavitev no
vega butika in hkrati predstavitev naše 
skupine. Videli pa nas boste lahko tudi 
na raznih prireditvah, npr. za novo leto, 
srečanje plesnih skupin, ipd. 

TATJANA 

Nova Gorica — Park hotel — april 1986 
Prikaz modelov Ivice Oblak in butika A iz Nove Gorice 

Ljudski godci 
V naši družini smo precej muzika-

lični. Že pokojni praded je začel igrati 
na klarinet, ko je še pasel živino. 
Potem je odšel v Ameriko. Tam se je 
srečal z drugimi godci in so skupaj 
igrali. Tako so si zaslužili še kak doda
ten dolar. Po vrnitvi iz Amerike je pri
nesel s seboj več instrumentov. Ko so 
že dovolj dorasli, so začeli igrati tudi 
sinovi. Moj ded si je kupil harmoniko, 
ko je bil star 19 let. Najprej je znal zai
grati »Na planincah«, potem »Predica, 
le predi«, in tako naprej. Da je bil spo
soben igrati za ples, je minilo še eno 
leto. Potem so igrali na veselicah, na 
ohcetih, raznih proslavah, po trije ali 
več skupaj. Za tiste čase je bil zanje to 
dober zaslužek. Pred štirimi leti je 
staro harmoniko prodal in kupil novo, 
znamke »melodija CFB«, in je kar za
dovoljen z njo. Po veselicah ne igrajo 
več. Igrali so že tudi za radio, dvakrat 
tudi v Cankarjevem domu v Ljubljani, 
ko je etnološki inštitut proslavljal 
obletnico. Ded igra skupaj s 7 let sta
rejšim bratom Francem, ki igra na kla
rinet, in z njegovim sinom Marjanom, 
ki igrana bariton. Igrajo največ stare 
viže, ker so že ostareli. Miha je star 68 
let, Franc 75, Marjan pa 20 let. V 
samem kraju so znani kot Čuki. 

Jaz imam harmoniko že peto leto. 
Naredil jo je obrtnik Alojz Boston iz 
Gorenje vasi. Kupil sem jo od nekoga 
iz Domžal. Imam jo dve leti, stara je 
19 let. Ker je bila stara, sem jo kupil 
ceneje. Nova je bila sedem milijonov, 
jaz sem dal pa 3 milijone in pol. Sedaj 
stane nova 35 milijonov in ne raču
nam, da bi jo kupil. 

Moja prva pesem je bila »Na Go
renjsko«, druga »Na planincah« itd. 
Sedaj igram okoli 40 pesmi. Igral sem 
že na proslavah v Šentjoštu. Not ne 
poznam in sem samouk. Ko znam 
melodijo na pamet, zlahka zaigram. 
Znam nekaj pesmi, ki jih je igral ded. 
Glede nastopov pa mislim, da France 
in Miha ne bosta več aktivna,midva z 
Marjanom pa verjetno še. V šoli bi na
stopal na kakšnih prireditvah, vendar 
pa je harmonika nerodna in z njo težko 
pridem iz Smrečja. 

Pri nas ljudje še niso glasbeno pok
varjeni in imajo tako glasbo radi. V 
Šentjoštu so ustanovili folklorno sku
pino, ki se ji bova s prijateljem pridru
žila. 

PETER MALOVRH, 7. r. 

Naši pionirji na pionirskih igrah 
Naša šola je bila nagrajena na natečaju Jugoslovanskih pionir

skih iger za nalogo Ljudski pevci in godci. V četrtek in petek, 2. in 
3. 10.1986 je bilo v Novem mestu na šoli Katje Rupene srečanje 
nagrajencev, ki so pisali naloge Ljudski pevci in godci in Črne 
pike. Ko smo prišli v Novo mesto, so nam postregli s kosilom, nato 
pasmoimeli v njihovi telovadnici sprejem. Pozdravil nas je tovariš 
ravnatelj in urednica pionirskega lista PIL. Potem pa so nas klicali 
po imenih, enega z njihove šole in enega gosta. Koje vsak uče
nec z njihove šole dobil svojega gosta, smo odšli na avtobusno 
postajo in ob 16.00 smo se odpeljali v Šmarješke toplice, kjer so 
nam učenci turističnega krožka šmarješke šole pokazali diapozi
tive oznameni tih krajih v okolici Novega mesta. Nato pasmo odšli 
še na Otočec in si tam ogledali grad. Ko smo se vrnili v Novo 
mesto, smo odšli vsak s svojim gostiteljem na njegov dom. Jaz 
sem prišla v Žabjo vas k Maji. Zvečer sva odšli po mleko na neko 
bližnjo kmetijo. Ko sva povečerjali, sva se še malo pogovarjali, 
nato pa odšli v posteljo. V Novo mesto sta takrat šla tudi moj bra
tranec Primož in sošolec Peter. Tudi onadva sta bila vsak pri svo
jem gostitelju. Primož je bil čisto v središču mesta, Peter pa na 
vrhu Gorjancev v gostilni, ki se imenuje Pri gospodični. Drugi dan 

ob 8.00 smo se zopet zbrali v šoli. Novomeški srednješolci so 
nam razkazali znamenitosti mesta in predstavili njegovo zgodo
vino. Ob 11.00 smo imeli kulturno prireditev, kjer je nastopila fol
klorna skupina iz Novega mesta in citraš, učenci iz osnovne šole 
Katie Rupene pa so nam recitirali nekaj pesmi. Nato pa je bila še 
podelitev nagrad tistim učencem, ki so raziskovali ljudsko ustvar
jalnost in tistim, ki so kritično ocenjevali naš odnos do okolice in 
narave. Naša šola je dobila Atlas Slovenije, nekaj knjižic o raču
nalništvu, knjigo Ljudski pevci in godci, knjigo Babica pripoveduje 
in še eno kaseto. Ob 13.00 pa je bilo še svečano zaključno kosilo 
za učence in njihove mentorje. Vsak udeleženec tega srečanja je 
dobil še zanimiv spominek. Na natečaju Turističnega društva za 
najbolj izviren spominek je prav šola Katje Rupene dobila prvo 
nagrado. Izdelali so platnene vreče, vanjo dali ajdovo moko, in 
dodali lično tiskan recept za ajdovo potico, ki je dolenjska poseb
nost. Ob 14.00 pa smo odšli na vlak. Odpeljali smo se do Lju bi Jane 
in nato z avtobusom domov. 

FRANCKA KOGOVŠEK, 8.b 
OŠ Ivan Cankar 

N O V O S T I 

V C A N K A R J E V I 

K N J I Ž N I C I 

S T R O K O V N A L I T E R A T U R A 
Beauvoir S. de: Najlepša leta 
Bibič P.: Igralec 
Broue P.: Španska revolucija in državljanska vojna 
Človek in družba 
Družbeni plan SRS za obdobje 1986—1990 
Ferfila B.: Kako igramo rokomet 
Hauck P.: Depresija 
Horstnian R.: Obnavljajmo na najboljši način. Igrača, otro
kova potreba 
Jogan M.: Ženska, cerkev in družina 
Komac P.: Vaje iz angleščine 
Kos M.: Pot iz neinovacijske družbe 
Kuham dohro in preprosto 
Kuret N,: Slovenska koledniška dramatika 
Ljubimov, J. P.: Sveti ogenj 
Mlinar Z.: Protislovja družbenega razvoja 
Milčinski J.: Lukec dobi sestrico 
Notranjski listi. III. 
Pogačnik M.: Zmajeve črte, ekologija in umetnost 

Pogačnik-Toličič, S.: Govorica otroške risbe 
Politična ekonomija kapitalizma in socializma 
Rigler J.: Razprave o siovenskem jeziku 
Rus V.: Moč in nemoč samoupravljanja 
Saksida I.: Šola, učitelj, mati in otrok 
Schelling F. W. J.: Izgrani spisi 
Shavv P. M.: Spoznavanje ljudi je prijetno 
Slataper F.: Slovarček za planince 
Stanič G.: Kako naprej 
Šekoranja M.: Video pri nas doma 
Šlamberger V.: Kako (ni)sem bil delegat 
Tajnikar M.: Inflacija in samoupravljanje 
Zdravilne rastline, dober dan 
Zveri 

L E P O S L O V J E 
Mladinsko: 
Kdo bo izpulil repo 
Muster, M.: Trubadurji. I. 
Pod goro 
Tolkien, J. R. R.: Hobit 
Za odrasle: 
Gašperič, T,: Ljudje z zaščitenimi hrbti 
Jenko S.: Zbrano delo 
Kersnik J.: Zbrano delo 
Mahnič M.: Slovo 
Mohar, P.: Med nebom in peskom 
Novačan A.: Jeruzalem—Kairo 
Rebula A.: Vrt bogov 
Torkar E.: Razsuti tovor 



Uspešno delovanje ŠŠD 
v prvih mesecih šolskega 

leta 
Na prvem sestanku ŠŠD smo izvolili nov odbor, ki naj bi letošnje 

leto vodil društvo. 
Predsednica je Mojca Kalič, tajnik pa Peter Sečnik. 
Blagajnika sta Anka Kovač in Boris Remžgar, 
Člani pa: Urška Ogrin, Marjan Mesec, Polona Pribošič, Edo Petrič 

in Uroš Krompič. 
Sprejeli smo program dela, po katerem bomo letošnje leto delali. V pro

gramu smo dali poudarek množičnosti; izvedli bomo čim več tekem na šol
ski ravni v različnih panogah. Učencem, ki bodo dosegali boljše rezultate, 
bomo predlagali, naj se vključijo v NK Usnjar, KK Vrhnika, S D Vrhnika. 

V prvih dveh mesecih smo že izvedli medrazredna tekmovanja v 
M A L E M N O G O M E T U . Odigranih je bilo 61 tekem, na katerih je igralo 192 
učencev. Sodili so učenci, vedno pa je bil prisoten učielj telesne vzgoje. P o 
končanem turnirju je učitelj določil najboljšo ekipo 5., 6., 7., 8. razredov, 
sestavljeno iz vseh razredov. 

Najbolj so se izkazali učenci sedmih razredov, saj je bil rezultat proti 
osmim razredom izenačen 1:1. Z a ekipo osmih razredov je dal g o l J a s m in 
Muratagič, z a ekipo sedmih razredov pa Boris Popovič. Oba trenirata pri 
Nogometnem klubu Usnjar. 

Rezultat med ekipo petih in ekipo šestih razredov pa je bil 1:2. 

KajuuipC eHIpe: 
5. razred: Andrej Marko/ ič, Andrej Z:jp2. n. P e J a n J " r c a . Gorazd Dodig, 

Zahid Abdakovič, Dragan Čolovič. 
6. razred: Edo Petrič, Grega Bule, Marko Bule, Denis Cirikovič, Dejan 

Nagode, Stane Stupica, Gorazd Rous. 

7. razred: Sandi Jereb, Boris Popovič, Gorazd Boh, Tibor Srećković, 
Marjan Mesec, Matjaž Švajger. 

8. razred: Stevo Lakič, Jasko Muratagič, Peter Furlan, Milan Ščupec, 
Edo Medic, Uroš Erčul, Aljoša Seljak, Primož Oven, Boštjan Drofenik, 
Elvis Korlat. 

Ves turnir je bil v celoti dobro izpeljan,saj ni bilo nobenih pritožb. 
V mesecu oktobru smo organizirali šolsko prvenstvo v krosu. Tekli smo 

vsi učenci naše šole, razen tistih, ki so bili trenutno bolni. Najboljši so šli na 
OBČINSKI K R O S V Borovnico, kjer so osvojili 15. kolajn. Na podlagi rezul
tatov občinskega krosa smo sestavili ekipo, ki je zastopala našo šolo na 
K R O S U D E L A V Kranju. Izbranih je bilo 10 učencev, izmed katerih se je 
najbolje uvrstil Aleš Gruden z drugim mestom v svoji kategoriji. Gruden je 
sicer smučar in to je le en dokaz več, kako dobro se pripravljajo smučarji, 
saj dosegajo lepe rezultate tudi v atletskih disciplinah. 

GOZDNI T E K U L O V K A : pomoč pri organizaciji. Veliko učencev pa je 
tudi teklo. Najbolj številno so se teka udeležili smučarski tekači. 

Letos prvič je bilo v Postojni A T L E T S K O P R V E N S T V O ZA MLAJŠE 
P IONIRJE. Tega tekmovanja se je udeležilo65 učencev naše šole. Osvo
jili so kar štiri prva mesta: Edo Petrič v skoku v daljavo, Peter Kunstelj v 
skoku v višino, Alenka Bikar v teku na 60 m, Aleš Gruden v teku na 300 m. 

Na podlagi doseženih norm se je osem deklet udeležilo S L O V E N 
S K E G A P R V E N S T V A v Celju. V teku na 100 m je zmagala naša najboljša 
šprinterka Kaja Rogel. Štafeta 4 x 100m v zasedbi Mojca Mlinar, Nana 
Vogrinc, Alenka Bikar, Kaja Rogel pa je dosegla 2mes to . 

Brežiški atleti so povabili znane atlete na MITING v Brežice. Tudi iz naše 
šole je odšlo osem atletov in so se odlično uvrstili. 

V zimskih mesecih bomo organizirali medrazredna tekmovanja v košar
ki, za pete razrede pa igro Med dvema ognjema. Poligon pa bomo pripra
vili z a učence nižje stopnje. 

Upajtvj, ' J S 'jOiTIG TJTSJII, ni §! 53 ZSSt2Vi!i. L'SCSŠPO jzvgrtll; saj 
začetki dobro kažejo. 

A N K A KOVAČ 

Z rolkami iz Stare 
Vrhnike na Ulovko 
Tek na rolkah ali s smučmi na kolescih je vse bolj priljubljen, ker jetudi 

edina alternativa teka na smučeh. 

športno društvo POVŽ iz Stare Vrhnike je v sodelovanju z ZTKO s Sta
re Vrhnike na Ulovko. Tekma je bila organizirana z namenom, da s« 
mlajšim tekmovalcem omogočijo čim boljše priprave za bližnjo smučar
sko sezono. 

Skupaj je nastopilo 74 tekmovalcev iz vse Slovenije. Organizacija je 
bila brez pripomb. 

Člani: 1. Zupan (Gorje) 22,11,2 . Krajšek (Ihan) 22,17,3. Svolšek (Ol.) 23,01' 
St. mladinci: 1. Kepic (Ol) 23.20,2 . Golob (Kamnik) 24.09,3 . Rejc (Kamnik) 

24.24 
St. mladinke: 1. Usenik (Logatec) 20,00, 2. Petkovšek (Log.) 22,08, 3. Le 

skovec (Log.) 28,32 

Ml. pionirji: 1. Gostiša (Log.) 20,55, 2. Petkovšek (Log.) 22,37, 3. Tonejc 
(Gorje) 23,16 

St. pionirji: 1. Pokljukar (Gorje) 17.37,2. J . Pokljukar (Gorje) 17.53,3. Smol« 
(Log.) 18.19. 

Ml. mladinci: 1. Bonča (Ol.) 16,26, 2. Majcen (Gorje) 16,37, 3 . Zupan (Tri
glav) 17.32. 

Ml. mladinke: 1. Pečur (Logatec) 19.56, 2. Malnar (Logatec) 
Rekreativci A: 1. Svoljšek (Šk. Loka) 24,25, 2. Kalan (Gorje) 24.58, 3. Sta 

nonik (Ol.) 25.39 
Rekreativci B: i. G:5yGf£ (S~» 29.14. Z. Hvala (Li) 30 .31 ,3 . Skapin (Brdo 

32.34 
P. F 

ZVEZA TELESNOKULTURNIH 
ORGANIZACIJ VRHNIKA 

Zaključek trim akcij 
Vse športnike in rekreativce obveščamo, da je s TEKOM RE
PUBLIKE zaključeno tekmovanje za TRIM PRIZNANJE 1986. 
Vsi, ki ste sodelovali najmanj na treh naštetih akcijah, sezgla-
site do8.12.1986 na ZTKO Vrhnika, Tržaška 9. S seboj prine
site trim knjižice. Ostali, ki jih nimate, pa jih boste dobili na 
Zvezi. 

LETOŠNJE AKCIJE, KI VELJAJO ZA TRIM PRIZNANJE, SO: 

ZA ZLATO TRIM PRIZNANJE: 

— smučanje (tek ali veleslalom) 
— plavanje 
— kolesarjenje 
— gozdni tek Ulovka (pohod) 
— tek republike 

ZA SREBRNO NAJMANJ 5 AKCIJ: 

— smučanje 
— plavanje »./ 
— kolesarjenje 
— tek ali pohod 
— Cooperjev test 

Za bronasto pa sodelovanje na treh akcijah. 

Poleg že naštetih so bile v letošnjem letu še naslednje akcije: 
— Pohod na Ključ 
— Tek in pohod po mejah KS Drenov grič — Lesno brdo 
— Jesenski kros v Borovnici 

Še enkrat vas opozarjamo, da do 8.12.86 uredite trim izkazni
co, ker bo v SOBOTO, 13.12.1986 podelitev TRIM PRIZNANJ 
ter zaključek športnih iger. 

ZTKO VRHNIKA 

Ob koncu 
balinarske sezone 
Balinarji-upokojenci Vrh

nike in Dragomerja so 
se sešli na prijateljskem 
srečanju. Ob tem so med
sebojno odigrali 2. tekmi. 
Naši gostje so uspešno za
čeli. Že je kazalo, da bodo 
domači poraženi, vendar 
so drugi del tekme igrali 
bolje in zmagali z rezulta
tom 13:11. 

Že naslednjo nedeljo smo 
na Vrhniko povabili še upo
kojence Notranjih goric. V 
dveh tekmah so se jih domači 
balinarji oddolžili za nedavni 
poraz na turnirju v Dragomer-
ju. Premagali so jih z rezulta
tom 13:2. Naši igralci so na
stopili poleg Cirila Groma in 
Tineta Bradeška še z novin
cema Tonetom Mlakarjem in 
Stanetom Kogovškom. Zad
nja dva pa sta sijajno odi
grala obe tekmi in bila zato 
deležna priznanja številnih 

gledalcev. Z njima in še ne
katerimi smo pridobili novo 
ekipo dobrih tekmovalcev. 

Z a zaključek sezone smo 
izvedli še tekme za najbolj
šega balinarja-upokojenca 
Vrhnike. Sodelovalo je 14 
tekmovalcev, ki so bili razpo
rejeni v 4 skupine, od katerih 
so se prvouvrščeni uvrstili v 
finale. 

Ob tem zanimivem tekmo
vanju je najboljšo igro prika
zal Tine Bradeško, ki je tudi 
zmagal. 

Vrstni red: 1. Tine Brade
ško, 2. Karel Štirn, 3. Ivan 
Cafuta, 4. Ciril Grom. 

Ob koncu tega tekmovanja 
so podelili priznanja zasluž
nemu balinarskemu delavcu 
Janezu Krinu za dolgoletno 
delo pri urejanju balinarskih 
igrišč in dviga balinarskega 
športa na Vrhniki. 

K A R E L ŠTIRN 

Športna ritmična gimnastika 
vedno bolj priljubljena 

Pod okriljem OŠ Ivan Cankar in ŠD Partizan se na Vrhniki 
poleg mnogih športov uveljavlja tudi športna ritmična gi
mnastika (nadalje ŠRG). Ta športna panoga je še mlada, na
menjena le nežnejšemu spolu. Deklice si pri vadbi najprej te
meljito razvijejo svoje gibalne sposobnosti. Večletni trening 
jih nauči ravnanja z žogo, kolebnico, obročem, trakom in kiji. 
Večji del vadbenih ur poteka ob glasbi. Z vadbo je treba za
četi čim bolj zgodaj. 

Na Vrhniki telovadijo pred
šolske deklice v starosti od 4 do 
6 let 1 x tedensko v Mali dvo
rani CD pod vodstvom Špele 
Mohar. Predšolska skupina 
predstavlja nekakšen sito za 
izbiro telovadk v I. selekcijo, ki 
je že tekmovalnega značaja. V 
I. selekcijo se lahko vključijo 
tudi deklice, ki niso obiskovale 
predšolske skupine, a uspešno 
opravijo gibalni test. 

Deklice, stare 7 in 8 let ali 
mlajše, tekmujejo po koledarjih 
GZS (Gimnastične zveze Slo
venije) na tekmah s klubi, ki 
goje to zvrst gimnastike v Slo
veniji. Najpomembnejše tek
movanje pa je republiško pr
venstvo I. selekcij, kjer si telo-
vadka lahko pridobi kategori
zacijo. Telovadka mora obvla
dati: obvezno vajo brez rekvizi
ta, obvezno vajo s kolebnico in 
od letos dalje še obvezno vajo 
z žogo. Vse te vaje imajo tudi 
predpisano glasbo. 

V lanski tekmovalni sezoni 
so bile na Republiškem prven
stvu naše najuspešnejše telo-
vadke Furlan, Maja Ignjatović, 
Petra Skočir in Ivana Jurković, 
ki so zelo solidno odtelovadile 
predpisane vaje. 

Telovadke I. selekcije lahko 
napredujejo v II. selecijo, če 
znajo narediti moško in žensko 
»špago«, most in še marsikaj. 
Predvsem pa morajo izkazovati 
smisel za gibanje ob glasbi. V 

II. selekciji vadijo in tekmujejo 
deklice, stare do 10 let. Za 
tekmovanje se morajo naučiti 
poleg dveh obveznih vaj še ori-
ginalnovajozžogoobglasbi, ki 
je sestavljena za vsako telo-
vadko posebej. Za lansko se
zono sta glasbo prispevala 
Tone Jurjevčič in Aco Muler. 
Ker sta v stiski s časom, bo to 
delo vnaprej opravljal Blaž Jur
jevčič. Vse deklice morajo biti 

Naša najboljša telovadka Sandra Žilavec v skoku 

»Perspektivna« Sandra 
Bikar — »Ta mala« 

pred tekmovanjem zdravniško 
pregledane. Dr. Andreja Zupan 
je šla telovadkam zelo na roke 
in jih pregledala kar na »delov
nem mestu«, to je v prostorih 
ŠD Partizan Vrhnika. Za vse se 
telovadke, vodstvo OŠ Ivan 
Cankar in ŠD Partizan Vrhnika 
vsem trem" lepo zahvaljujejo. 
Telovadke upajo, da bo dr. Zu
panova hotela biti »njihova 
športna zdravnica« tudi v le
tošnji tekmovalni sezoni. Na 
Republiškem tekmovanju II. 
selekcij so se naše telovadke 
dobro odrezale, čeprav so 
resno trenirale pravzaprav le 
eno leto. Zasedle so3. mesto v 
republiki. Najboljši sta bili San
dra Žilavec in Mery Lončar. 

Iz II. selekcije napredujejo 
telovadke v starosti 10 do 13 let 
po določenih pogojih v III. se
lekcijo. Te telovadke se morajo 
naučiti 4 originalne vaje (prosta 
vaja, kolebnica, obroč, žoga). 
Vse te vaje sestavi trener v so
delovanju s telovadko. Trener 
in pianist pa poiščeta ustrezno 
glasbo. 

Telovadke, ki niso dovolj 
uspešne pri vadbi v selekciji, 
tekmujejo v Republiškem 
množičnem programu. Tekmo 
oziroma prvenstvo organizira 
GZS. Vaje so zahtevne, a 
vseeno lažje od selekcijskih. 
Za deklice od 1. do 4. razreda 
velja en tekmovalni program, 
za deklice od 4. do 8. pa drugi. 

Na OŠ Ivan Cankar poteka 
1 -krat tedensko tudi Rekreacij
ska vadba ŠPG. Zaenkrat je 
vključenih čez 70 (!) deklic od 2 
do 8. razreda, ki imajo veselje 
za gibanje ob glasbi in vadbo z 
omenjenimi rekviziti, a nimajo 
časa ali sposobnosti za re
snejšo vadbo. Deklice od 2 do 
4. razreda vadijo zaradi turnu-
snega pouka le vsakih 14 dni. 

Tako kot ta telovadna vrsta 
so tudi vse selekcijske vrste 
zelo številne in močno prese
gajo normativ GZS. 

ŽELJE: Soliden nastop na 
tekmovanjih. Kaj več zaradi 
prostorske stiske v telovadnici 
ni mogoče. 

META MOHAR 

Na Vrhniki je bila tudi 
že prijateljska tekma 
med ŠD Partizanom Na
rodni dom iz Ljubljane in 
Oš Ivan Cankar. To je 
bila za vrhniške telo
vadke prva »prava 
tekma«. Tekmovanje si 
je ogledalo tudi veliko 
gledalcev. Navdušili so 
se nad ekshibicijskim na
stopom perspektivnih 
telovadk tega kluba. 
Predvideno je bilo, da 
bosta nastopili tudi re-
prezentantki Dražena 
Naumovska in Dominika 
Kacin, ki sta v tem času 
tekmovali v tujini. 
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Ocene filmov 
LEGENDA: X X X X mojstrovina — X X X zelo dobro - - X X dobro — X povprečno — • slabo 

M. Lindič, M. Zajec, M, Golia, J . Marinšek I. Kernel, M. Grčar, M. Košir, 

Kinemato RTV RTV ZKO — 
grafi Lj. ^Ljubljana Ljubljana VESNA SPS Pavliha Kino Vrh. 

DOVOLJENJE ZA VIKEND X — — — — 

OBRAČUN V VELIKEM MESTU XX — — — — • — 

MESO IN KRI XX • — • XX XXX X XX 

P O T V VESOLJE XX XX x x x x XXX x x x x x x x x XX 

SLiPLRGiRL X X — — XX X X 

P O L E T J E v ŠKOLJKI X X X X X • • 
VOJNA AKADEMIJA X X X X — X 

FOOTLOOSE XXX X XX XX XX XX XX 

KOLO SREČE XX — XX — XXX XXX 

ŽENSKA V RDEČEM XXX XX XXX XX XXX XX XX 

MAŠČEVANJE KRILATE KAČE X — — X — X 

BLEDIČNI JEZDEC XX XXX XXX XXX XXX XXX 

PLES NA VODI XXX XXX XXX — XXX X X X XXX 

PREDNOSTNI VRSTNI RED ZA PRIDOBITEV STANOVANJ, 
ZGRAJENIH IZ SREDSTEV SOLIDARNOSTI V LETU 1986 

Zbor uporabnikov skupščine Samoupravne stanovanjske 
skupnosti Vrhn ika je na svoji 3. seji dne 29. 10. 1986 po po-
prejšni javni obravnavi potrdil prednostni vrstni red za 
dodelitev stanovanj, zgrajenih iz sredstev solidarnosti v letu 
1986. Prednostni vrstni red je naslednji: 

I. Družine z nizkimi dohodki 

Štev. dr. čl. Štev. točk 
1. M a r k o Stare 3 595 
2. Mar t ina Stražišar 3 540 
3. Mar i ja Jovešković 4 470 
4. Marko Balabanič 4 380 
5. Marjan Olovec 6 315 
6. Magda Peklaj 3 315 
7. Mar i ja Štrukl 2 310 
8 : Kat ica Blagojevič 4 270 
9. Zehi ra Murt ič 4 270 

10. Kat ica Tevanovič 4 240 

II. Mlade družine 

1. V ik to r Sladic 3 575 
2. Vanda Jereb 3 490 
3. M i l k a Ogr in 3 470 
4. Andre ja Žagar 4 425 
5. Mojca Rihar 3 400 
6. Mateja Simnovčič 3 250 
7. Draženka Ferenc 3 245 
8. Ha l ima Ibrahimovič 3 230 
9. L i l jana Gamerčič 3 170 

10. Mateja Ko lman 2 165 
11. Aleš Sen k 3 140 
12. EsadAl ičaj ič 4 110 

N a isti seji je zbor uporabnikov skleni l , da v stanovanjskem 
bloku V - l na Vrtnari j i dodel imo 14 stanovanj; 8 družinam 
z nizkimi dohodki in 6 mladim družinam. Stanovanja do
del imo: 

1. Družinam z nizkimi dohodki 

K Marku Staretu 
2. Mart in i Stražišar 
3. Mar i j i Jovešković 
4. Ma rku Balabaniču 
5. Marjanu Olovcu 
6. Magdi Peklaj 
7. Zeh i r i Murt ič , 
8. Katici Tevanovič 

Stanovanje, ki ga bo izpraznila Magda Peklaj , dodel imo 
Mar i j i .Štrukl. 

II. Mladim družinam: 

1. Viktor ju Sladiču 
2. Vand i Jereb 
3. M i l k i Ogr in 
4. Andre j i Žagar 
5. Mojc i Rihar 
6. Matej i Simnovčič 

Spored vrhniškega kina 
v decembru 

9.12. torek ob 19.00,13.12. sobota 20.00 — DOVOLJENJE ZA VI
KEND — ameriški. Režija: Lawrence Bassofl. V gl. vi.: D. W. Brown, 
Peter Ellenstein, Palrick Houser, Chip McAllister. 

Štirje mornarji imajo 72 ur prosto. Čas bi radi kar najbolje izkoristili. 
Los Angeles s svojimi nočnimi lokali, zabavišči in lepimi dekleti je zanje 
izziv, ki mu morda ne bodo kos.. . 

11.12. četrtek ob 20.00, 13. 12. sobota ob 17.00, 14. 12. nedelja 
20.00 — OBRAČUN V VELIKEM MESTU —ameriški. Režija: Richard 
Benjamin. V gl. vi.: Clint Eastvirood, Burt Ravnolds, Jane Alexander. 

Eastvvood igra policijskega poročnika, ki je na sledi celi tolpi iz pod
zemlja. Ravnolds igra zasebnega detektiva, ki stalno sledi poročniku 
in mu gre na živce. Kljub temu ne moreta eden brez drugega in s skup
nimi močmi opravita s kriminalci. Zgodba sama ne obeta nič novega, 
toda zdi se da so avtorji s kančkom humorja začinili film, ki bo ob znanih 
protagonistih deležen precejšnje pozornosti. 

14.12. nedelja ob 17.00,15.12. ponedeljek 19.00 — M E S O IN KRI 
— ameriški CS barvni. Režija: Paul Verhoeven. V gl. vi.: Rutger Hauer, 
Jennifer Jason Leigh, Tom Burlinson Susan Tyretl, Jack Thompson. 

Zelo spektakularno, vešče posnet tiim prikazuje svet krvavega sred
njega veka brez morale, etike in verskega strahu. Poleg velikega števila 
bitk in morij kaže tudi precej divje erotike. Čeprav sijajno posnet, pravi 
»movie«, ga gledalci skoraj odklanjajo. Ker pričakujejo nekakšno 
zgodbo kot je Robin Hood ali Ivanhoe, jih ta kruta demistifikacija sred
njega veka in uveljavljenega žanra psevdozgodovinskega spektakla 
preveč šokira, ker nanjo niso pripravljeni. V filmu ni enega pozitivnega 
junaka, zato gledalec ne more najti osebe za katero bi trepetal in se z 
njo identificiral. Na ta način je gledalec »prevaran«. Le tako si lahko ra
zlagamo popoln finančni polom v mnogih naših kinematografih, čeprav 
so nakupovalci filma pričakovali od tega filma velik profit. 

16.12. torek ob 19.00 — POT V VESOLJE — ameriški barvni. Režija: 
Philip Kaufman. Vgl. vi.: Sam Shepard, ScottGlenn, EdHarris.Dennis 
Quaid, Barbara Hershev, Kim Stanlev. 

Zakulisje podvigov ameriških astronavtov predstavlja temo tega ne
navadnega filma, nagrajenega s štirimi Oscarji 1984. Kot predpremiero 
smo ga predstavili že pred enim letom. Zanimiva je dramaturška grad
nja tega filma, ki je daleč od shematičnih hollywoodskih zgodb. V 
ospredju je vsekakor drama poskusnega pilota, ki noče biti poskusni zaj
ček NASE. 

18. 12. četrtek ob 20.00, 20. 12. sobota ob 17.00, 21. 12. nedelja 
20.00 — FLETCH. Režija: Michael RITCHIE. V gl. vlogah: Chew 
Chase. Joe Baker. 

Gre za zabavno kriminalko, ki v marsičem spominja na Policaja iz 
Beverlly Hillsa. 

20.12. sobota ob 20.00, 21. 12. nedelja 17.00, 22. 12. ponedeljek 
19.00 — SUPERGIRL —ameriški barvni CS. Režija: Gino Schvvarz. V 
gl. vi.: Faye Dunaway, Helen Slaytor, Peter OToole, Mia Farrovv, 
Brenda Vaccaro. 

Superdekle je Supermanova sorodnica, ki pripotuje na Zemljo s svo
jega planeta Argo, da bi dobila nazaj diamant omegahedron, nujno se
stavino za obstoj življenja na njenem planetu, in ga ima zdaj zlobna ča
rovnica Selena. Na Zemlji živi superdekle kot Linda Lee v colegeu. S 
svojimi neverjetnimi sposobnostmi in po mnogih razburljivih prigodah le 
opravi svojo nalogo. 

23. 12. torek ob 19.00, 28. 12. nedelja ob 17.00 — POLETJE V 
ŠKOLJKI — slovenski barvni. Režija: Tugo Štiglic. V gl. vi.: Denis 
Sluga, Kaja Štiglic, Boris Kralj. 

Največja »uspešnica slovenskega filma zadnjih let predstavlja mla
dega Tomaža, ki si z edinim prijateljem, računalnikom. Vedijem preganja 
skrbi zaradi očetove prezaposlenosti in zaradi preteče selitve iz obmor
skega kraja v notranjost. Uspeh filma je spodbudil avtorje, da se pri
pravljajo na snemanje nadaljevanja. 

25. 12. četrtek ob 20.00, 27. 12. sobota ob 17.00, 28. 12. nedelja 
20.00 —VOJNA AKADEMIJA—ameriški barvni. Režija: Robert Butler. 
V gl. vi.: Tim Metheson, Dan Monahan, Stephen Fuerst, Sandy Hel-
berg. 

V Ameriki ni univerze, ki bi ne dala velik poudarjk športnim dosež
kom. Tokrat bomo spremljali zabavno tekmovanje v veslanju po divji 
reki. štirje najbolj nešportni tipi bodo poskusili srečo, saj je vsakemu od 
njih za doseženo prvo mesto obljubljena diploma. Četverec se mora 
poslužiti vsakovrstnih zvijač, da bi uspeli. 

27. 12. sobota ob 20.00. 29. 12. ponedeljek ob 19.00 — FOOT
LOOSE — ameriški barvni. Režija: Herbert Ross. V gl. vi.: Kevin Bacon, 
Larry Singer. 

Fant iz Čikaga pride v provincialno mestece, kjer veljajo zelo stroga 
pravila lepega obnašanja. Pri tem ima glavno besedo tamkajšnji du-

- hovnik — pastor, ki je še posebej nezaupljiv do mladih. Fantga poskuša 
prepričati, ker hoče z vrstniki organizirati ples, doslej strogo prepove
dano početje. Povrh vsega je fant še zaljubljen v pastorjevo hčer. Toda 
vztrajnost in ljubezen sta zmagali. Bolj kot zgodba je zanimiva glasba, 
saj je to ob FLASHDANCE, eden prvih »glasbeno plesnih filmih nove 
generacije... Film smo pred letom dni že predvajali kot predpremiero. 

30. 12. torek ob 19.00, 1. 1. četrtek 20.00, 2. 1. petek ob 17.00 — 
KOLO SREČE —ameriški. Režija: JohnLandis. Vgl. vi.: Dan Avkrovd, 
Eddye Murphy, Ralph Beflamy. Bo Diddly, Jamie Lee Curtis. 

Dva bogata lastnika velike družbe se ne moreta zediniti, kaj je po
membnejše za formiranje osebnosti: okolje, v katerem živiš ali poreklo. 
Problema sta se lotila tako, da sta stavila: doslednejšega direktorja sta 
odpustila, takorekoč začasno vrgla na cesto, ne da bi mu povedala ra
zlog, na njegovo mesto pa postavila črnskega potepuha, za katerega 
sta vedela, da je »namazan z vsemi žaubami«. Novi finančnik se je 
izredno izkazal, prejšnji pa je vse bolj propadal. Prebrisani potepuh pa 
je zvedel za lastnikove stave in skupaj s prednikom sta se maščevala 
tako originalno, kot so bile originalne vse njegove transakcije. Sijajni 
Eddie Murphy (POLICAJ IZ BEVERLY HILLSA) je spetpotrdil svoj ne
verjeten talent. 

1.1. četrtek ob 17.00,2.1. petek ob 20.00 — MAŠČEVANJE KRI
LATE KAČE — francoski. Režija: GerardOury. Vgl. vi.: Colouche, Ma-
rusehka Detmers. , 

Zadnji film pokojnega Colocha nam ga predstavlja kot malega člove
ka, ki se zaljubi v članico »rdečih brigad«. Nikakor ne razume zakaj se 
kar naprej vrstijo okoli njega številni atentati, saj ne zna povezati svoje 
ljube in njenih prijateljev z mednarodnim terorizmom. Celo v Mehiko se 
odpravi, da prepreči atentat na voditelje največjih držav, ki so se tam 
zbrali. Izrazito situacijska komedija. 

3.1. sobota ob 17.00,4.1. nedelja 20.00, 5.1. ponedeljek 19.00 — 
BLEDIČNI JEZDEC — ameriški barvni CS Clint Eastvvood, Carrie 
Snodgress, Michael. V gl. vi.: Moriarty, Christopher Penn, Richard 
Dysart. Režija: Clint Eastvvood. 

Po dolgi suši se vrača vvestern osvežen in obnovljen po zaslugi veš
čega Clinta. Vse kar se dogaja v filmu, smože videli a nam Eastvvood to 
servira avtoritativno obrtniško spretno ter z mnogo smisla za humor. 
Režiser in igralec obenem se takoj predstavi kot bledični. neustrašni 
tujec, ki se ne uslraši lokalnih veljakov jn lastnikov bližnjega rudnika 
zlata, ko bi ga ti radi pregnali, da ne bi pomagal malim spiralcem zlata. 
Film sopokazali na Cannskem festivalu predlani in na lanskem FESTU. 
PRIPOROČAMOf ' 

3. 1. sobota ob 20.00, 4. 1. nedelja 17.00, 6. 1. torek ob 19.00 — 
ŽENSKA V RDEČEM — ameriški barvni. Režija: Gene VVilder. V gl. vi.: 
Gene VVilder, Gilda Radner. 

Ne več prav mladega gospoda obsede divja strast, želja po lepi in 
greha vredni ženski v rdečem. Čeprav je poročen, prizadevno išče pri
ložnost. Res bi skoraj uspel, pa se izkaže, da je tudi ona poročena, z 
mornarjem, kiju utegne vsakčaszalotiti... Nova ameriška ekranizacija 
znane gledališke in filmske komedije ČE SKAČE SLON ČEZ PLOT, 
sicer francoske. 

8.1 .četrtek ob 20.00.10.1 .sobota ob 17.00,11.1. nedeljaob 20.00 
— PLES NAVODI — jugoslovanski barvni. Režija: Jovan Ačin. Vgl. vi.: 
Gala Videnovič, Relja Bašič, Nebojša Bakočevin, Marko todorovič, 
Dragan Bjelogrlič, Milan Strljič, Dragomir Gkjra Bojanič. 

Čeprav ni dobil nagrad, vendarle velja za najboljši jugoslovanski film 
lanskega leta pri mnogih kritikih. Predstavlja nam ekipo četverca s kr
marjem: štirje fantje in dekleta. Vsi so zaljubljeni vanjo, ona pa zanosi s 
petim, ki jo je samo izkoristil pa pustil. Radi bi ji pomagali. To so časi 
znanega filma iz petdesetih let Plesa na vodi. Ker dekle ne more v tujino 
k očetu, jo s čolnom prepeljejo mimo stražarjev. Trideset let kasneje se 
zberejo na njenem pogrebu in spoznajo ničvrednega zapeljivca, bre
zobzirnega političnega karierista. Zanimiv filmski ekskurz v polpretekli 
čas, ko je stalinizem puščal boleče, neizbrisne sledi v naši družbi. 

10.1. sobota ob 20.00, 11.1. nedelja ob 17.00, 12.1. ponedeljek 
19.00 — VRNITEV GODZILE — japonski barvni. Režija: Koji Heshimo-
to. V gl. vi.: Keiju Kobayashi. Ken Tanaka, Yasuko Savvaguchi. 

Nasedla ladja z mrtvo posadko je prva v vrsti katastrof neznanega 
vzroka. Edini preživeli, težko ranjen mornar trdi, da je videl pošast, 
Sprva mu ne verjamejo, toda Godzila se je vrnila, prebujena zaradi 
izbruha vulkana... 

Na podlagi sklepa samoupravnih organov skupščine 
O B Č I N S K E R A Z I S K O V \ L N E S K U P N O S T I V R H N I K A 

o b j a v l j a m o 

RAZPIS 
RAZISKOVALNIH NALOG ZA LETO 

1987 
Naloge naj bi bile namenjene naslednjim področjem: 
— energetskim virom 
— surovinskim virom 
— kmetijstvu 
— varstvu okol ja in kulturne dediščine 
— preskrbi — turizmu 

Sodelujejo lahko: 
— delavci v raziskovalnih organizacijah, ki so registrirane v razvidu 

raziskovalnih organizacij SRS 

\ _ 

( ^ 
OBČINSKA 
RAZISKOVALNA 
SKUPNOST 
VRHNIKA 

R A Z P I S U J E 

NAGRADE 
INOVATORJEM 

IN IZUMITELJEM 
ZA LETO 1986 
Občinska raziskovalna skup

nost Vrhnika poziva vse orga
nizacije združenega dela in kra
jevne skupnosti v občini V rhn i 
ka, da do 31. 1. 1987 pri javijo 
svoje kandidate za nagrade 
inovatorjem in izumiteljem za 
leto 1986. 

Predlog naj poleg splošnih 
podatkov vsebuje še: 
1. podroben opis inovacije oz i 

roma izuma 
2. opis dosedanje oziroma 

nameravane uporabe 
3. oceno finančnega učinka 

predlagane inovacije oz i 
roma izuma. 

Prispele predloge bo ocenje
vala posebna komisija pri 
skupščini Občinske razisko
valne skupnosti Vrhnika. 

Predloge pošljite do roka na 
naslov: 

Delovna skupnost skupne 
strokovne službe SIS občine 
Vrhn ika, 61360 Vrhn ika , Cesta 
6. maja 1. 

v J . 
STEKLARSTVO 
SELIŠKAR 
Dragomer, Stara cesta 26 
61351 BREZOVICA 
Tel.: 061/653-039 

T A K O J Z A P O S L I M delavca 
za steklarsko delo. 

V J . 
KINO-SEKCIJA ZKO 

VRHNIKA 
»CANKARJEV DOM« 

išče sodelavca-biljarterja. 
Zaželjena je sposobnost 
dela z ljudmi, odločnost 
in samostojnost ukrepanja 
v okviru hišnega reda in 
poteka predstav. 
Delo je tudi ob sobotah in 
nedeljah. 

v J 

— delavci v drugih organizacijah združenega dela, ki opravljajo delo 
na področju raziskovalne dejavnosti, lahko pa tudi vsi delovni l ju
dje in občani ter delovni ljudje in občani, organizirani v družbenih 
organizacijah in društvih, ki s svojimi programi prispevajo k ure
sničevanju raziskovalne dejavnosti. 

Pri java naj vsebuje: 
— naslov organizacije, ki predlaga svoje sodelovanje oziroma razi

skovalno nalogo 
— naslov raziskovalne naloge 
— ime nosi lca in izvajalcev raziskovalnega dela 
— izhodišče, cilje in namen dela 
— utemeljitev in uporabnost 
— časovni potek, finančni predračun in predvidene sofinancerje. 

Prijave sprejemamo do 31. decembra 1986 na naslov: 
Občinska raziskovalna skupnost Vrhn ika 
Cesta 6. maja 1 
Vrhnika 

) 

\ 
DELOVNA SKUPNOST SKUPNE STROKOVNE 
SLUŽBE SIS OBČINE VRHNIKA 

O B J A V L J A 

prosta dela in naloge: 

1. Finančnega knjigovodje I. 

2. Snažilke 

Poleg spiošnih pogojev morajo kandidati izpolnjevati še naslednje: 

A d 1: ' 

— imeti morajo srednjo izobrazbo ekonomske smeri, 
— dve leti delovnih izkušenj v finančnem knjigovodstvu 
Delovno razmerje bo sklenjeno za nedoločen čas. 

A d 2 

— imeti morajo vsaj nepopolno osnovno šolo, 
— primeren odnos do dela 

Dela in naloge snažilke boste opravljali pretežno v popoldanskem času s 
polnim delovnim časom. Delovno razmerje bo sklenjeno za nedoločen 
čas. O D okol i 80.000 din. 

Ponudbe sprejema Komisi ja za delovna razmerja pri delovni skupno

sti skupne strokovne službe SIS občine Vrhn ika 10 dni po objavi. Intere

senti naj pošljejo ponudbe na naslov: Delovna skupnost skupne strokovne 

službe SIS občine Vrhn ika, Cesta 6. maja 1. 

\ J 

Z A H V A L A 

O b boleči izgubi naše drage mame 

Valerije Kržič 
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam v tistih težkih trenutkih 
kakorkoli pomagali, jo pospremili na poslednji poti in ji darovali 
cvetje. Posebej zahvala osebju Doma upokojencev za nego in dr. 

Heleni Rozmane za lajšanje bolečin ter vsem drugim. 

Vsi njeni 

Z A H V A L A 

O b izgubi moža, očeta, deda in pradeda 

Antona Sajovica 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
dr. Žekšu, P G D Sinja gorica, g. župniku za izrečeno sožalje, 

podarjeno cvetje ter spremstvo na njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi 

Z A H V A L A 

O b boleči izgubi našega dobrega moža in očeta 

Franca Klančarja st. 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem 
in sosedom za izkazano pomoč, izražena sožalja, darovano cvetje 
in za spremstvo na njegovi zadnji poti. Prisrčna hvala kolektivoma 
L I K O Borovnica in Fenolit Breg ter Društvu upokojencev Borov

nica. Hvala tudi g. župniku za lepo opravljen obred. 

Borovnica, 5. novembra 1986 

Vsi njegovi 



MLADI O SEBI 

Kdo smo? Kaj hočemo? 
Kaj zmoremo? 

Mladi naše občine smo na iškem seminarju temeljito pre
tresli vprašanja v zvezi z dosedanjim delom, usmeritvami in 
možnostmi Občinske konference ZSMS. 

Kriza, ki je zajela vse segmente in vse vidike naše družbe, ni 
zaobšla mladinskih organizacij. Mladi kažejo vse manj zanimanja 
za sodelovanje v ZSMS, čeprav so po drugi strani aktivni v raznih 
društvih in interesnih organizacijah tako, da o kakšni splošni apa
tiji pravzaprav ne moremo govoriti. Kaj se dogaja? 

Ali je ZSMS postala neprimerna, da bi mladi preko nje povezo
vali in artikulirali svoje interese? 

To je bii eden od osrednjih problemskih skiopov, ki smo mu vrh
niški mladinci posvečali pozornost na iškem srečanju. 

»Nezainteresiranost mladih za aktivnost v mladinski organiza
ciji je tudi v naši občini postala akutna,« je dejal predsednik Občin
ske konference ZSMS Janez Čerin. Vrhniška mladinska organi
zacija si že dolga leta prizadeva delovati v skladu s pomembnim 
statutarnim določilom, ki opredeljuje ZSMS kot najširšo organiza
cijo mladine, toda uspehi izostajajo. 

Kljub vztrajnim poskusom, da bi se povezali z vsemi organizaci
jami, kjer delujejo mladi, se le-ti vedno bolj zapirajo v skupine, ki so 
ozkolokalističnoin interesno usmerjene. Čigava je krivda ?Gre za 
posledico splošnega nezaupanja v politični sistem? 

Kakor koli že, odpirata se dve možnosti za delovanje: 
— Mladinska organizacija lahko še naprej tarna nad nepartici-

pativnostjo mladih in ugiba, kje tičijo vzroki. 
— Mladim lahko ponudi institucijo, ki bo sposobna učinkovite 

sinteze in artikulacije njihovih interesov — se pravi aktivno, radi
kalno, fleksibilno ZSM. 

Nakopičene težave in odprta vprašanja so se vrhniški mladinci 
odločili reševati tudi v ustvarjalnem kontaktu s svojo širšo organi
zacijo. Najzanimivejši in najbolj ploden del iškega seminarja je bil 
prav posvet s predstavniki Republiške konference ZSMS. Vodja 
Marksističnega instituta Milan Balažic, predsednik Sveta za 
vzgojo in izobraževanje Roman Lavtar in VladoGerič so na Ig pri
nesli sveže informacije o različnih interesnih organizacijah, ki de
lujejo pri RK; o težavah, s katerimi se sooča naša globalna družba 
in možnostih, kako lahko mladi vplivajo na sanacijo le-teh, in ne
nazadnje informacije o tem, kaj lahko mladi storijo za to, da bi se 
bolje slišalo v njihovih konkretnih okoljih. Razvila se je zelo ži
vahna debata, v kateri je bilo kaj slišati... 

CiriIHrovatinjegovorilot.i. »alternativnih gibanjih« —o pojavu, 
za katerega že vsakdo ve, vendar pa je naše znanje o njem nepo
polno in pogosto obremenjeno s stereotipi. Alternativna gibanja 
niso nastala v okviru ZSM, kot se pogosto misli. Mladinska orga
nizacij jim je šele post festum ponudila streho nad glavo, saj so 
bila prej izpostavljena pravcati represiji. Vendar pa je tudi napak 
misliti, da gre le za nekakšno »kamuf laž o« ali pa za izhod v sili. Al
ternativna gibanja in ZSMS imata pretežno skupne interese ter 
enake poglede na večino vprašanj, kadar pa se pojavijo razhaja
nja, so lahko le produktivna. Ta gibanja so zelo koristna, saj omo-

PROBLEMI BOROVNIŠKE E N O T E KINO S E K C I J E 
Z K O VRHNIKA 

Bomo šli v boljši kino 
Da je dom Svobode v Borovnici v slabem stanju, vemo že dolgo. 

Najnujnejša vzdrževalna dela so bila predolgo zanemarjena in 
kljub nekaterim delom v zadnjem času (sanitarije, voda, nekaj sto
lov v dvorani) pretijo ostale nevšečnosti (streha, terasa) in dotra
janost »tehnike«, da bomo morali zapreti tudi kino. Tako utegne 
ostati dom zares čisto prazen, prepuščen sam sebi in zato žrtev 
propadanja še naprej. Filmske predstave že nekaj časa niso 
vredne tega imena. Slika je zaradi prežganih in dotrajanih zrcal 
nerazločna, neostra; rumeno rjava slika, kakršno ponujamo gle
dalcem, pač ne more pritegniti več in drugačnih gledalcev. Tudi 
ton je slab, saj deluje le spodnja polovica zvočnika, ojačevalec 
sam pa je v zadnjih vzdihljajih. Kaj torej? Najenostavnejše je res 
zapreti vrata, toda kraj, kot je Borovnica, mora vendarle imeti vsaj 
takšen minimalen filmski spored kot doslej — seveda pa bi morala 
biti slika in ton brezhibna. Le tako je mogoče pričakovati boljši 
obisk, saj potencialni gledalci dobre slike in tona z domačega tele
vizorja ne bodo hoteli zamenjati s slabo sliko in tonom v hlevu, ka
kršen je sedaj ta kino. Vsi vemo, da posebno mladi niso pretirano 
zagreti gledalci televizije, še zlasti ne v družbi s starši, da rajši iš
čejo svojo družbo in zavijejo v kino, v gostilno; to sta v Borovnici 
edini možnosti. Pa morda še aktivnost v okviru krajevne ZSMS, 
kjer so dobili prostore. Kino torej opravlja pomembno ne le filmsko 
in kulturno vzgojo, ampak tudi razvedrilno funkcijo združevanja 
mladih. To pa naenkrat ni več stvar enote kinosekcije ampak širše 
družbenopolitične skupnosti. Gotovo je torej širši družbeni interes, 
da kino obstane, to pa bo mogoče le, če kabino opremimo z dru
gimi, boljšimi projektorji, z ojačevalcem, zvočnikom in z vsem, kar 
sodi zraven. Nova oprema je seveda predraga in tudi smotrna ni 

gočijo kar najneposrednejšo artikulacijo interesov in bi bilo neu
strezno, če bi jih hoteli »raztopiti« v kateri, z ustavo določeni sa
moupravni instituciji. 

Prvo takšnogibanje je bilo gibanje mirovnikov, nastalo v zvezi s 
skrajševanjem vojaškega roka. Nekoliko novejšega datuma je 
ekološko gibanje, ki ga je ustanovila skupina študentov biologije, 
da bi Slovence opozorila na možne posledice radioaktivnega 
onesnaževanja. Duhovna gibanja pa so posledica duhovnega 
onesnaževanja naše dežele in skušajo pomagati človeku kot po
samezniku. 

Roma.n !_3vt8.r j6 med drugim govoril o brigadirskih delovnih 
akcijah. Ali njihova oblika in vsebina še ustrezata potrebam so
dobne družbe? Iz ekonomskega vidika so te akcije popolnoma 
neučinkovite —vendar pa to konec koncev ni pomembno: bilo bi 
dovolj, če bi delovne akcije omogočale mladim razvoj njihove 
osebnosti, pridobivanje novih spretnosti in znanj... 

Tega pa »kramp in lopata sistem« gotovo ne omogočata! 
Pri RK so zato pripravili program alternativnih delovnih akcij. 

Prve takšne akcije so bile izvedene že letos in bile so tako uspeš
ne, da jih bo v bodoče še več! 

V nedeljo smo spregovorili o težavah mladih v OZD. Izpostav
ljenih je bilo več problemov. Eden teh, o katerem smo še posebej 
govorili, je študij ob delu oz. odnos posameznih OZD do svojih de
lavcev, ki ob delu študirajo. Razlike so zelo velike. Nekatere or
ganizacije mladim povrnejo vse stroške šolanja, druge pa le 
manjši del. 

Sklenili smo, da pripravimo vso potrebno dokumentacijo in 
zberemo vse podatke iz OZD v naši občini, ter zahtevamo, da se 
pravilniki o izpopolnjevanju in izobraževanju uskladijo. 

,Da pa pregled dogajanja na mladinskem seminarju ne bi ostal 
nepopoln, prilagamo v dokaz, da znamo mladi na Vrhniki združiti 
prijetno s koristnim, naslednjo pesmico: 

Na Vrhniki dobili se že zagreti vsi, 
na avtobus gremo, na Ig se mudi. 

Na Igu so zbrani tud' Coklarji vsi, 
le logar utrujal, delal nam skrbi. 

Muzika ne dela, Andrej pa nori, 
Gorenje ni firma, da bi špilala tri dni. 

Da ne bi bil dolgčas in da zaspal' ne bi 
mi, 
teme vroče obdelavat' začel' smo vsi. 

Ciril je razlagal gibanja tri, 
ker s politiko se bavi in možgane bistri. 

Frutek je tulil in žulil svoj pir, 
za vprašanje postavil je električni pastir. 

En Škrat se vmešaval v debate je vse, 
nič ni povedal, pa hotel je vse. 

Je Irma pisala zapisnik tri dni, 
da bi občina vedla, da mladina ne spi. 

Potem je ČUČU TRAIN par krogov na
redil, 
nam Čiko je manjkal, da bi jih oreng 
dobil. 

Ižanska pažarna abramba je the Hrst, 
čeprav ni gorelo, gasili smo fejst. 
Tri hojla rija rija rija, hojla rija rom, 
tri hojla rija rija rija rom, pom pom. 

Irma LAVRENČIČ 
Andrej HVALICA 

za dve predstavi tedensko ali za osem mesečno. V kino sekciji 
ZKO Vrhnika pa vendar že nekaj časa razmišljajo o najbolj pri
merni opremi obeh kino dvoran v občini, ki sta obenem večna
menski. S približno 30 predstavami mesečno in z obiskom okoli 
3.300 gledalcev na mesec ali nekaj manj kot 40.000 na leto tudi 
vrhniški kino ni velik, ni pa tudi majhen. Primerjava z drugimi ki
nematografi takšne kapacitete nas ne uvršča na rep, smo pa tudi 
daleč od tistih, ki so veliko bolje opremljeni kot mi. Lep primer za to 
je kinematograf v Zrečah, kjer so v enem letu montirali nova pro
jektorja in stereoton v skupni vrednosti 2 in pol starih milijard. 
Ob letnem obisku približno 20.000 obiskovalcev. Seveda je 
upravljalec kina tovarna Unior. Zgornji primer nas spodbuja, da 
tudi mi razmišljamo o posodobitvi naše tehnike. Zavedamo se 
namreč, da le moderna, funkcionalna in čista dvorana pritegne 
obiskovalca. Pa ne gre le za kino: tudi za gledališke predstave go
stovanja takšnih in drugačnih umetnikov, skupin. Če bomo uspeli 
zagotoviti osnovo — to pa so dobro opremljeni prostori — bomo 
imeli lahko v njih tudi programe, sicer pa ne oziroma bodo odme
vali v prazno, ker ne bo obiskovalcev. Ta boj za gledalce terja ne
prestano iskanje novih možnosti. Kinematografija jih je našla v 
stereofoniji. Ameriški filmi iz zadnjih let so že večinoma posneti v 
tej tehniki, prav zdaj pa tudi Jadran film v Zagrebu opremlja svoje 
tonske študije z najsodobnejšo stereo tehniko. Snemanje v dolby 
stereu ali novejšem ultra stereu ni bistveno dražje, ravno tako 
filmske kopije niso dražje in jih je mogoče predvajati na navadnih 
mono projektorjih. Draga pa je stereo oprema za reprodukcijo 
tona v stereo tehniki (nekaj več kot stara milijarda), seveda pa tudi 
vrhunska mono tehnika reprodukcije tona ni več poceni (okoli 300 
starih milijonov). Pri nadaljnjem razmišljanju se zdi najbolj smo
trno vrhniško »tehniko« preseliti (ob vnaprejšni »generalni«)v Bo
rovnico, vrhniški kino pa opremiti z modernejšo in za gledalca pri
vlačnejšo tehniko. Iskanje polovičnih cenenih rešitev s »flikarijo« 
ni smotrno, saj smo prerevni, da bi si lahko privošči li cenen nakup. 

MARJAN KOŠIR 

Naš časopis — Glasi lo Občinske 
konference Socialistične zveze 
delovnega ljudstva občine V r h - , 
nika — ureja uredniški odbor: 
Marina Jereb (predsednik), Vida 
Curk, Milorad Borčič, Jakob S u - • 
srnan, Milan Se lan , Cvetka Glu
mac, Franc Petelin (glavni in od
govorni urednik), Ivan Žitko teh
nični urednik) — Naslov uredniš
tva: O K S Z D L , Cankarjev trg 8, 
Vrhnika — številka žiro računa: 
50110-678-54000 - Telefon
ska številka uredništva: 751-325 
-— Tisk: Tiskarna Ljudska pravi- 1 

ca , Ljubljana, Kopitarjeva 2 — Po 
mnenju Sekretariata za informa
cije v IS S R S na podlagi 7. točke 
prvega odstavka 26. člena za
kona o obdavčenju proizvodov in 
storitev v prometu (Uradni list 
S F R J . št. 33-316-72) je Naš ča
sopis oproščen prometnega 
davka 

... prišel, prišel bo med nas, 
dobri stari dedek Mraz... 

Prav kmalu se bodo pričele prižigati lučke v 
izložbah. Ljudje postanemo nemirni, polni pri
čakovanja in strašno veliko dela imamo vsi. 
»Drobižek« pa čaka na svojega dedka s polno 
košaro. 

Od 26. do 28. decembra bo od 16. ure dalje 
živo in veselo pred Domom JLA na Vrhniki. 
Polne stojnice z raznovrstno ponudbo bodo na
povedovale pričetek novoletnega programa za 
najmlajše. Peli bomo, naslikali letne čase, z 
nami bo dedek Mraz. 

Risanke, čarovnik, ples, glasba, sprevod... 
za vsakogar nekaj bo. Pridite! 

Živo bo tudi v Cankarjevem domu. Lutkovna 
igrica lutkarja Igorja Somraka in obdaritve kot 
vsako leto doslej po delovnih organizacijah, lut

kovna igrica Debela repa lutkovne skupine Hor
jul in risanke za vrtce in nižjo stopnjo osnovne 
šole, Žlahtnega meščana Prešernovega gleda
lišča iz Kranja pa si bodo ogledali učenci višje 
stopnje osnovne šole. Dedek Mraz pa bo s 
spremljevalci obiskal in obdaril tudi otroke po 
krajevnih skupnostih. 

Da bi se čutil res pristen novoletni utrip, lahko 
prispevate vsi: trgovci s prijetno okrašenimi 
izložbami, gostinci tako kot pač pravi gostinci 
znate, Društvo prijateljev mladine in številni pri
zadevni sodelavci s programom, krajani pa z 
veseljem in prijaznostjo, ki ju nosimo v sebi, pa 
ju v nas stiska naglica. Prav potiho, priznajmo 
si, pa vsi čakamo, če verjamemo ali ne, do
brega dedka. Vsako leto pride. 

Srečanje sošolcev 
Mnoge generacije sošolcev se vsake toliko časa srečajo. 
To lepo tradicijo pa že mnogo let »negujejo« tudi sošolke in sošoK 

z letnico rojstva 1921, ki so v vrhniški šoli skupaj drgnili klopi. 
Vsakih pet let se srečajo. »Vedno si imamo veliko povedati, vedni 

je prijetno, ko si spet v družbi vrstnikov in tudi letos smo se na srečs 
nju pri Marinčiču lepo imeli,« sta hitela pripovedovati dva iz te »gene 
racije«, ko sta se oglasila v uredništvu. Prinesla sta tudi pesmico, k i 
je ob tem srečanju napisala Angela Noč. 

VRHNIKA! 
Vrhnika, predragi kraj, 
ko v mislih vračam se nazaj. 
Pri srcu me stisne bolečina, 
o Vrhnika, moja druga domovina.. 

Nekdaj si bila kot uboga mati, 
vsem nisi mogla kruha dati. 
Otroci tvoji so po svetu se razšli, 
da morda srečo tamkaj bi našli. 

Nekateri z velikim trudom so uspeli, 
drugi ob trdem delu ostareli, 
nič več niso se nazaj vrnili 
na rodni dom so jim ostali spomini. 

Vrhnika, Cankarjeva domovina, 
od njega dni si se mnogo spremenila. 
Le stari Lenart pod klancem siromakov 
še vedno nemo žali, 
nad njim na holmu pa bela sestrica bedi. 

Iz tebe, Vrhnika, zdaj je zrastel novi rod, 
ki kralj mu na Betajnovi ni več gospod. 
Zato so hčere in sinovi tvoji se borili, 
da domovino spon zatiranja in 
siromaštva so rešili. ANGELA NOČ 

Zanimanje za gojenje 
malih živali narašča 

Razstava malih pasemskih 
živali, ki so jo sredi novembra 
v vrhniškem Domu krajevne 
skupnosti pripravili priza
devni čiani društva gojiteljev 
teh živali, je privabila številne 
občane. 

»Več kot pet tisoč obiskoval
cev je nedvomno dokaz, da se 
ljudje zanimajo za našo dejav
nost,« meni predsednik vrhni
škega društva gojiteljev malih 
pasemskih živali Mirko Istenič. 
»Velja še povedati, da je bila ta 
razstava že dvajseta povojna raz
stava, torej jubilejna. Da se je ta 
ljubiteljska dejavnost tako ra
zmahnila, pase moramo zahva
liti pionirjem gojenja malih živali, 
ki so se zelo dobro organizirali že 

pred petnajstimi, dvajsetimi leti i/ 
v svoje vrste vedno znova pri 
vablfali mlajše nove člane. Intud 
mi sedaj želimo, da bi v na$ 
društvo prestopili še drugi, 
goje razne živali, saj je gojenj 
koristno tudi z gospodarske^ 
vidika. To je naš cilj, saj bom' 
prihodnje leto obeležili petdeset 
letnico društva in želimo združi1 

vse rejce. Zato prosim (zapišite! 
vse, ki doma goje razne živali, d 
se včlanijo v naše društvo.« 

Sedaj to društvo šteje oko 
petdeset gojiteljev. Na razstav 
je prineslo svoje živali 34 članO 
iz cele občine. Največ je bit 
kuncev, precej je bilo tudi gole 
bov, precejšnje zanimanje pa j 
bilo tudi za okrasno perutnini 

Prizadevni člani društva so tudi letos organizirali razstavo, ki j< 
je obiskalo preko 5.000 ljudi 

K R V O D A J A L S K A AKCIJA 

Občinska organizacija Rdečega križa Vrhnika vabi 
vse občane, delovne ljudi in mladino, da se udeleže 
krvodajalske akcije, ki bo 4. in 5. decembra 1986 v 
mali dvorani Cankarjevega doma na Vrhniki od 7. 
do 13. ure. 

D A R U J KRI! P O M A G A J SOČLOVEKU! 


